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IN RAIONUL CRICOV

Recoltările și insămințările 
să se desfășoare in același ritm

Pentru a pune o bază traini
că recoltei anului viitor, unele 
unități agricole de stat și coo
peratiste precum și o parte din 
țăranii muncitori cu gospodărie 
individuală din raionul Cricov, 
au făcut din vreme pregătirile 
necesare pentru campania de 
toamnă. Așa se face că în pre
zent aceștia au început să se
mene griul, orzul și secara. 
Spre a elibera din timp terenu
rile ce urmează să fie însă- 
mînțate, gospodăria agricolă de 
stat Urlați, bunăoară, a grăbit 
recoltarea culturilor tirzii, ast
fel că în prezent întreaga su
prafață cultivată cu floarea- 
soarelui și sfeclă de zahăr este 
recoltată, precum și 50 la sută 
din suprafețele cu porumb. Pa- 

-ralei cu recoltările, mecaniza- 
orii au executat arături de in

sămînțări pe mai bine de 400 
de hectare (din 550 ha, plani
ficate) care au fost fertilizate 
cu îngrășăminte chimice și na
turale. Demn de remarcat este 
faptul că pe întreaga suprafață 
au fost efectuate arături adinei, 
de bună calitate. Avînd din 
vreme sămînța pregătită, gos
podăria a trecut imediat la exe
cutarea însămințărilor. Pină 
zilele trecute mecanizatorii de 
la această gospodărie jnsămin- 
țaseră peste 160 de hectare cu 
grîu și orz.

Realizări frumoase în execu
tarea muncilor de toamnă au 
obținut și unele unități agrico
le cooperatiste. Întovărășirea a- 
gricolă „Octombrie Roșu" din

Urlați, de pildă, pînă zilele tre
cute recoltase în întregime cul
turile de porumb și floarea- 
soarelui, pregătise întreaga su
prafață ce va fi insămințată în 
toamna aceasta (45 de hecta
re) și semănase 35 de hectare 
cu grîu.

Din păcate însă, exemple de 
felul celor de mai sus nu sînt 
prea multe în raionul Cricov. 
Ba, dimpotrivă, se poate afir
ma că in ansamblu raionul stă 
prost cu însămînțările, ritmul 
acestei lucrări fiind foarte scă
zut- Dacă în ce privește recol
tările au fost depuse eforturi 
susținute ca ele să fie făcute 
într-o perioadă cît mai scurtă, 
nu același lucru se poate spune 
despre pregătirea terenului și 
insămînțări. Deși pînă la 25 
septembrie in raion se recolta
se întreaga suprafață cultivată 
cu floarea-soarelui (1.882 ha.),
circa 40 la sută din cea cu sfe
clă de zahăr și mai bine de 50 
la sută din cea cu porumb, 
(13.869 de hectare din 23.817 
ha-), pentru insămînțări nu fu
seseră pregătite declt 2.808 ha„ 
din care se însămințaseră abia 
266 de hectare. Aceasta dove
dește desigur o defectuoasă or
ganizare a muncii care face ca 
ritmul pregătirii terenului și al 
însămințărilor să nu țină pas 
cu recoltările.

Conform graficului de lucru 
stabilit în raport de mijloacele 
și forțele de muncă existente, 
în raion ar trebui să se are 
și să se însămînțeze zilnic cir-

ca 800 de hectare. Această vite
ză de lucru nu este însă nici 
pe departe îndeplinită- In pe
rioada 17—25 septembrie, bună
oară, în 6 zile de lucru, au fost 
arate pentru insămînțări mai 
puțin de 1.000 de hectare și se
mănate circa 100 de hectare.

Una din cauzele care fac ca 
ritmul arăturilor și însămînță- 
rilor să fie scăzut este și aceea 
că terenurile nu sînt eliberate 
imediat după recoltare. în co
muna Parepa, de pildă, (preșe
dinte al sfatului popular Marin 
C. Ion, tehnician agricol, Vasi- 
le Gheorghe) cu toate că pînă 
la 25 septembrie se recoltase 
treaga suprafață cultivată 
porumb (612 ha.) nici 20 
sută din această suprafață 
era eliberată de coceni- Așa se 
explică faptul că pînă la ace
iași dată comuna executase a- 
râturi de însămînțare pe numai 
74 de hectare, iar însămințări- 
le încă nu fuseseră începute.

O altă cauză care întîrzie în
sămînțările este și faptul că în 
multe din comunele raionului 
sămînța nu a fost încă asigu
rată și pregătită. Este cazul să 
amintim că din cele 633 de tone 
de sămînță necesară la întovă
rășiri, pînă la 25 septembrie 
fuseseră strînse numai 59 tone, 
iar pregătirea acesteia se 
făcuse în procent de numai 
37

în- 
cu 
la 

nu

la sută. De asemenea,
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Deși lucrează cu un tractor vechi I.A.R. cu care, cum se știe, se obțin ran
damente mult mai mici decît cu tractoarele moderne U.T.O.S. fabricate în 
țara noastră, tractoristul Manolache Gheorgbe, de la S.M.T. Călugăreni, 
reușește să are zilnic 6 hectare. Pentru merite deosebite în muncă, nu de 
mult, el a fost decorat cu „Medalia Muncii". Priviți-1 în fotografie, executînd 
arături pentru însămînțările de toamnă, pe tarlalele întovărășirii agricole 

„23 August" din comuna Adunații-Copăceni
Foto; M. IVANCIU

Așa vor obține 
4.000 de kg. grîu la hectar

Gospodăria agricolă de stat Luciu-Giurgeni din 
regiunea Constanța cultivă în toamna aceasta un 
soi de grîu de mare productivitate. Griul se va 
cultiva pe 300 de ha. Sămînța pentru întreaga su
prafață a fost procurată. Grîu'. ce va fi cultivat 
pe 70 de ha. are ca premergătoare lucerna veche. 
Restul se va cultiva după alte plante.

întreaga suprafață a fost arată în vară la adîn- 
cimea de 25—28 de cm. Pînă la 10 septembrie 
pe terenul destinat culturii griului brigăzile de 
mecanizare completă au împrăștiat cite 40 de tone 
de bălegar și 200 
la ha. Gunoiul 
tat cu remorci 
ciale care asigură 
grășămîntului 
20 septembrie 
40 de cm. cu 
După pluguri
dicătoare hidraulice. înainte de însămînțare se va 
executa și o irigare. Cantitatea de apă va fi dată 
în raport de gradul de umiditate a solului. In fe
lul acesta gospodăria intenționează să obțină 4.000 
de kg grîu la hectar.

de kg. de îngrășămînt chimic 
de grajd a fost transpor- 
prevăzute cu instalații spe- 
o repartizare uniformă a în-

pe întreaga suprafață. Intre 10 și 
întreaga suprafață a fost arată la 
pluguri prevăzute cu scormonitoare, 
au mers grape stelate ce aveau ri-

Ing. VALER1U CUCULESCU
corespondent

3.450 de kg. grîu la hectar 
nu-i mult!

In regiunea Oradea s-a ținut o consfătuire a 
griului. Concluziile consfătuirii au fost clare: ma
șinile mai multe și mai bune, experiența mai bo
gată. soiurile mai productive sint elemente ce per
mit sporirea producției de griu pe unitatea de su
prafață. Analizind dinamica producției din anii 
precedenți și Posibilitățile noi create unității, con
siliul gospodăriei de stat Oradea a ajuns la conclu
zia că in 1960 vor putea obține in medie 3.450 kg. de 
griu la hectar. Unor tehnicieni producția aceasta li 
s-a părut prea mare. Pusă insă in discuția munci
torilor aceștia au arătat că-i posibilă o producție 
și mai mare și au cerut ca gospodăria să se an
gajeze pentru 3.570 de kg. de griu la hectar in 
1960. Cultivind soiuri de înaltă productivitate pe 
65 ha din suprafața ce va li ocupată cu griu și apli- 
cind o agrotehnică mai completă, producția propusă 
de muncitori va fi realizată. Tot griul va fi insă- 
mințat după bune premergătoare, iar la hectar se 
vor folosi cu 610 la sută mai multe 'îngrășăminte 
organice și cu 300 la sută mai multe îngrășăminte 
naturale.

Paralel cu creșterea producției medii se vor în
lătura și diferențele prea mari de 
parcele, diferențe care au mers in 1959 
de kg- la hectar.

recoltă intre 
pină la 1-900
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Vineri după amiază, la Camp Da
vid, reședința lui D. Eisenhower, au 
început convorbirile dintre N. S. 
Hrușciov și președintele S.U.A.

La convorbiri au participat din par
tea Uniunii Sovietice: A. A. Gromîko, 
ministrul Afacerilor Externe al 
U.R.S.S., M. A. Menșikov, ambasado
rul U.R.S.S. în S.U.A., A. Soldatov, 
șeful Departamentului pentru țările 
Americii din Ministerul Afacerilor 
Externe al U.R.S.S. și consilierul 
A. Troianovski. Din partea americană 
asistă : Christian Herter, secretarul de 
Stat al S.U.A., L. Thompson, ambasa
dorul S.U.A. in U.R.S.S., și H. Lodge, 
reprezentant permanent al S.U.A. ia 
O.N.U.

După cum au arătat știrile trans
mise de presă și de posturile de radio 
și televiziune, convorbirile dintre N. S. 
Hrușciov și D. Eisenhower au inceput 
într-o atmosferă deosebit de favorabi
lă : „Este evident că gheața este rup
tă", a remarcat prin știrea sa. cores
pondentul agenției „France Presse". 
Iar corespondentul agenției oficiale a- 
mericane — Buletinul de știri al Ca
sei Albe — scrie: „Trebuie subliniat 
că atît președintele Eisenhower cît și 
secretarul de stat Herter și cele'alte 
oficialități americane cu răspundere, 
nu au intenția să respingă planul pre
zentat de Hrușciov ia Națiunile Unite 
pe motivul că acesta ar avea un ca
racter de propagandă". El arată că în 
această privință, secretarul de stat 
Herter a declarat că planul prezentat 
de Hrușciov „reprezintă un efort al 
omenirii pentru a ajunge la soluționa
rea cel puțin a uneia din marile pro
bleme ale lumii".

Presa americană a publicat, de ase
menea, numeroase articole precum și 
scrisori de Ia cititori, in care sînt co
mentate favorabil propunerile lui N. S. 
Hrușciov. Astfel, cunoscutul comenta
tor american Walter Lippman, spune 
printre altele: „Avem puști, avem și 
unt, dar le avem făcînd economii a- 
supra obiectelor de folos obștesc, de 
la școli și spitale la căi ferate și aero
porturi și la dezvoltarea orașelor noas
tre". El arată apoi că propunerile 
U.R.S.S. „răspund unei probleme na
ționale pe care trebuie s-o examinăm, 
s-o dezbatem și s-o hotărîm".

„Hrușciov, propunînd o dezarmare 
universală și completă ne-a dat un

prilej unic de a pune la index războiul 
nuclear... Nu avem nimic de pierdut, 
ci o lume de ciștigat acceptînd propu
nerile sovietice", scrie Harrison A. 
Moyer, ferma Fells Creek din orașul 
Slatington, într-o scrisoare publicată 
de ziarul „Evening Star".

De asemenea, Pearson, un locuitor 
din statul Michigan scrie în scrisoarea 
trimisă ziarului „New York Times" și 
publicată în ziua încheierii călătoriei 
lui Hrușciov prin Statele Unite: „Noi 
vrem ca N. S. Hrușciov să știe că 
marea majoritate a americanilor il 
admiră și-[ stimează ca pe liderul 
unui popor minunat și al unei mari 
puteri".

Ziarul „Pittsburg Post Gazette" de
clară : „Din clipa sosirii in America, 
președintele N. S. Hrușciov subliniază 
necesitatea dezvoltării unor legături 
mai largi între țările noastre. El se 
pronunță pentru lărgirea comerțului, 
a schimbului de delegații, a colabo
rării în domeniul științei. Să salutăm 
dar această posibilitate pentru o mai 
bună înțelegere reciprocă, bazată pe 
contacte personale".

Sîmbătă dimineață, N. S. Hrușciov 
și D. Eisenhower au luat împreună 
micul dejun și după aceea au avut o 
convorbire de o oră. Aceste convorbiri 
au fost urmate apoi de conferințe la 
care au participat și alte personalități.

La Washington, s-a apreciat că dis
cuțiile purtate în cursul zilei de sîm
bătă au fost sincere și intense și au 
cuprins problema Berlinului, proble
ma germană și problema dezarmării.

Vorbind ziariștilor despre aceste 
discuții, secretarul de presă al Casei 
Albe a spus că atmosfera „este bu
nă" iar comunicatul grupului de presă 
de pe lingă președintele Consiliului de 
Miniștri al U.R S.S. a anunțat 
„schimbul de păreri se desfășoară 
tr-o atmosferă de sinceritate și 
năzuința de a se înțelege pozițiile 
lor două guverne".

Intr-o convorbire pe care un grup 
de studenți din statul Pensilvania a 
avut-o la un post de radio cu secreta
rul de stat adjunct Willcox.^acesta a 
declarat printre altele: „Nu putem să 
admitem izbucnirea unui conflict nu
clear : trebuie găsite mijloacele cele 
mai potrivite pentru ca să trăim in 
pace".

Popoarele lumii se bucură de cursul 
pe care l-au luat evenimentele inter-

că 
în 
cu 
ce-

naționale. Ele îți exprimă nădejdea 
că glasul rațiunii nu va putea fi Întu
necat de glasul negru al isteriei răz
boinice.

„După mulți ani de război rece, șe
ful guvernului Uniunii Sovietice se 
află în vizită în S.U.A. iar președin
tele S.U.A. intenționează să viziteze 
U.R.S.S. Mersul evenimentelor s.a 
schimbat", spune Consiliul Mondial al 
Păcii în apelul său adresat președinte
lui Adunării Generale a O.N.U. și se
cretarului General al O.N.U. Iar în 
telegrama adresată O.N.U. adaugă: 
„Prezidiul Consiliului Mondial al 
Păcii se adresează cu încredere Adu
nării Generale a O.N.U., într-un mo
ment în care s-a creat o situație nouă 
care poate deschide perspectivele re
glementării problemelor importante de 
care depinde soarta omenirii. Ne-a 
produs o mare satisfacție vestea că 
in prezent, problemele dezarmării sînt 
prezentate la O.N.U. într-o formă care 
ne permite să sperăm în rezolvarea 
lor practică.

Programul de dezarmare generală 
și totală controlată, prezentat de U- 
nittnea Sovietică, propunerile prezen
tate de guvernul englez și de guver
nele altor țări, acordul realizat între 
cele patru mari puteri cu privire la 
crearea unui comitet de dezarmare pe 
bază de paritate și o serie de alte mă
suri importante despre destinderea în
cordării internaționale — toate aces
tea atestă importanța evoluției situa
ției politice internaționale".

Zilele petrecute de N. S. Hrușciov 
in Statele Unite ale Americii consti
tuie un eveniment de uriașă însemnă
tate pentru întreaga omenire. Ele sint 
zile de adevărată cotitură in politica 
internațională, zile în care N. S. 
Hrușciov, solul poporului sovietic, sol 
al păcii și bunei înțelegeri între state 
a fost primit cu căldură și entuziasm 
de către populația americană, care 
cere guvernului S.U.A. să studieze cu 
atenție propunerile U.R.S.S. și să facă 
în așa fel, incit să fie înlăturată pri
mejdia unui nou război pe pămint.

Pe drept cuvint se poate spune că 
vizita lui N. S. Hrușciov in Statele 
Unite a întărit încrederea maselor în 
forțele păcii.

Pentru 10 milioane ovine
fina și senii lina

Scrisoare deschisă
tov. ing. I. LUNGU de la l.C.A.R. București

resc

Am citit articolul dv. apărut în ziarul „Agricultura 
Nouă" din 18 septembrie a.c. intitulat: ,,Cum trebuie 
lucrat solul pentru griul de toamnă cultivat după 
porumb" și mă așteptam să găsesc îndrumări folosi
toare. Din păcate însă, îndrumările pe care le dați nu 
mai corespund momentului de față, au rămas în urma 
vieții, a practicii de pe teren.

Spuneți în introducere că este știut că porumbul se 
recoltează în majoritatea cazurilor toamna tirziu. lată 
însă că de cițiva ani — și mă refer în special la Bă
răgan — recoltarea porumbului se poate începe între 
1 — 10 septembrie și termina la 1 octombrie datorită 
introducerii in cultură a hibrizilor dubli semitimpurii 
și timpurii. In acest caz terenul nu se mai eliberează 
„toamna tirziu-' ci toamna devreme, ceea ce impune 
aplicarea unei agrotehnici pentru cultura griului co
respunzătoare acestor condiții

Dar nu numai atit s a schimbat in agricultura ce 
se practică astăzi in gospodăriile agricole de stat. 
Majoritatea gospodăriilor dispun de un tractor 
U.T.O.S. de 45 de C.P. la 80 ha teren arabil, de plu
guri perfecționate cu antetrupiță și scormonitor, de 
grape stelate, de discuri duble grele, de tăvălugi ca- 
nelați, de semănători moderne in număr suficient. 
Avem deci un întreg parc de mașini moderne și adec
vate pentru o agrotehnică superioară și diferențiată. 
Recomandările Ministerului Agriculturii și Silvicultu
rii ca organ de îndrumare tehnică, recomandările 
consfătumi pe țară din 17—18 august a. c. privind 
agrotehnica griului, experiența unor țări prietene și a 
noastră proprie, se referă la adincirea arăturii în 
scopul obținerii de producții sporite. De asemenea, noi 
știm că suprafața de teren este limitată și că marile 
rezerve care condiționează sporurile de producție serezerve care condiționează sporurile de producție 
află în adincime.

Ori, dv. recomandați să se are la 10 cm, sau să 
discuiască la 10—12 cm, arătind că in felul acesta 
pot obține recolte „practic egale" ca în arăturile 
20 cm. Aceste recomandări nu sint de actualitate 
noi nu putem ține seama de ele fiindcă experiența 
noastră pe suprafețe întinse ne invață altfel.

In toamna anilor 1956 și 1957 am făcut arături 
superficiale sau discuiri și recoltele au fost nemul- 
țumitoare, ele situîndu-se sub 2.000 kg la ha.

in toamna anului 1958 am pregătit cele 600 ha ce 
urmau să fie insămințate cu griu după porumb în 
felul următor :

Intre 15 septembrie și 5 octombrie am arat la 22-24 
cm concomitent cu grăpatul cu grapa stelată. Tot 
atunci am introdus și 300 kg superfosfat la ha. Ime
diat după arat am discuit puternic cu discul greu du
blu, discuire ce a fost repetată pe alocuri înaintea se
mănatului. Intre 5—9 octombrie am însămințat griul, 
după semănat executindu se o tăvălugire cu tăvălugul

se 
se 
de

canelat. Griul a răsărit între 15 și 19 octombrie. Iama, 
pe îngheț, am mai aplicat 150 kg/ha azotat de amo
niu. Am obținut o producție cuprinsă între 2.460 și 
3.500 kg/ha, in medie revenind 2.850 kg la ha. Aceas- 
tă producție ne-a ajutat la obținerea unei medii pe 
gospodărie de 2.304 kg. griu la ha. de pe 4.328 ha.

Țin să menționez că pe terenurile cultivate cu grîu 
după porumb unde arătura a fost de numai 12—18 cm. 
s-a resimțit efectul secetei de peste 60 de zile din 
15 martie — 20 mai 1959, griul a suferit iar produc
ția n-a trecut de 1.600 kg/ha.

Anul acesta noi mărim adincimea arăturii la 25—27 
cm. Mărim și cantitatea de îngrășăminte la 400—500 
kg superfosfat și 200 kg azotat de amoniu la ha dat 
sub brazdă și incă 150 kg azotat de amoniu iarna pe 
îngheț. Sîntem siguri că vom mări producția de griu 
la ha la peste 3.000 de kg.

După consfătuirea pe țară privind agrotehnica griu
lui de toamnă ținută la București în zilele de 17—18 
august a.c. și după articolul tovarășului ing. M. Stan
cu, adjunct al ministrului Agriculiurii și Silviculturii, 
publicat în ziarul „Agricultura Nouă" din 4 septem
brie a.c. in care s a arătat clar rostul în producție a 
arăturilor mai adinei, nu credeam că vom găsi în pa
ginile acetuiași ziar un articol semnat de un specia
list din cadrul Institutului de cercetări agronomice 
cu recomandări de acestea învechite ca să arăm la 
10 cm.

Recomandările dv. sînt învechite și depășite de rea
litate și ele sînt dăunătoare luptei de sporire a produc
ției pe care o duc muncitorii, tehnicienii și inginerii 
din unitățile de producție din agricultură, Ele sint 
contrarii recomandărilor celor mai buni specialiști și 
cercetători din agricultură care și-au spus cuvintuț 
răspicat, pe bază de realități, în consfătuirea griului 
din 17—18 august, din anul acesta.

încă aveți timp, tovarășe ing. Lungu, să vă revizuiți 
concepțiile despre metodele agrotehnice în ce privește 
sporirea producției la griu, dacă intr-adevăr nu cău- 
fați să frinați mersul înainte al agriculturii noastre. 
In caz contrar, realitatea vă va elimina din rîndurile 
celor care luptă pentru o agricultură nouă, mecanizată 
și cu producții sporite.

Dacă acestea sînt recomandările pe care le dă 
I.C.A.R.-ul in zilele noastre și dacă v-ați birocratizat 
într-atita, ar fi bine să veniți jos, în sectorul de pro
ducție să facem împreună cercetări pe care să le le
găm de practica de toate zilele.

Ing. TRIȚA FANIȚA
director al gospodăriei agricole de stat 

,,Partizanul", regiunea București

MUNCILE
DE TOAMNĂ

Zilele acestea, colectiviștii din Bei- 
daud, raionul Istria, îndrumați de 
organizația de partid și urmînd exem
plul comuniștilor, dau bătălia execu
tării cu succes a tuturor lucrărilor a- 
gricole. Cu mare zor se lucrează la 
terminarea recoltatului celor 143 hec
tare cu floarea-soarelui și însilozatul 
a 1.800 tone furaje necesare hranei a- 
nimalelor pe timp de iarnă.

Paralel cu executarea arăturilor, se 
lucrează și la însămîntatul culturilor 
de toamnă. Numai în prima zi au fost 
însămintate peste 40 hectare cu se
cară furajeră și alte plante.

De asemenea, în vederea obținerii 
de recolte sporite in anul viitor, colec
tiviștii au încorporat în sol 15 tone 
superfosfat pe 75 de hectare.

Răspunzînd prin fapte chemării co
mitetului regional de partid și a sfa
tului popular regional, colectiviștii din 
Beidaud sint hotărîjl să termine in
tr-un timp cit mai scurt însămința- 
rea culturilor de toamnă.

C. DOLNICEANU
corespondent

Ca urmare a măsurilor 
partid și de stat, în cei 15 ani care 
s au scurs de la 23 August 1944, a- 
gricultura țării noastre a înregistrat 
succese remarcabile în toate sectoarele 
ei de activitate.

Deosebit de însemnate sînt rezul
tatele obținute în această perioadă de 
timp în creșterea animalelor. Astfel 
față de anul 1938, cind majoritatea 
gospodăriilor țărănești nu aveau nici 
o vacă de lapte, 48 
podării nu posedau 
sută nu creșteau oi. 
tăzi să dispunem de 
perioare numericește, iar din punct de 
vedere calitativ, structura efectivului 
să se schimbe în mod radical. Bună
oară, numărul taurinelor din rasele 
amelioratoare a crescut cu 42 
față de 1938, iar al ovinelor 
fină și semifină cu aproape 
sută.

Totodată, producțiile medii 
de animal furajat au sporit cu circa 
33 la sută la lînă, cu peste 17 la sută 
la lapte de vacă, cu 8 la sută la pro
ducția de ouă. De asemenea producția 
de carne s-a mărit ca o consecință a 
creșterii greutății medii de sacrificare 
a animalelor. Datorită eforturilor fă
cute pentru îmbunătățirea creșterii 
animalelor, majoritatea populației de 
la orașe și sate consumă în prezent 
mai multă carne, lapte și alte produse 
decît în timpul 
moșieresc, lucru 
terii continue a 
lor și țăranilor.

Dacă în trecut cel puțin un mi
lion de familii țărănești mincau carne 
numai de Cîteva ori pe an, iar consu
mul anual cel mai ridicat de carne pe 
cap de locuitor era în 1938 numai de 
21 kg, trebuie arătat că astăzi viața 
muncitorilor și țăranilor muncitori a 
devenit mult mai’ îmbelșugată.

Cu toate realizările obținute trebuie 
arătat însă că în creșterea ani
malelor există încă o serioasă 
rămînere în urmă față de ne
voile de consum ale populației și ale 
industriei prelucrătoare. Așa cum a a- 
rătat tovarășul Gheorghe Gheorghiu- 
Dej la consfătuirea de la Constanța, 
această rămînere în urmă se datorește 
faptului că „ritmul de sporire nume
rică și de îmbunătățire calitativă a 
efectivului de animale nu a ținut pa
sul cu ritmul creșterii populației și a 
puterii ei de cumpărare, cu ritmul

Ing. ION FODOR 
director generai al Direcției generale 

a organizării producției animale 
din M.A.S.

la sută din gos- 
porci, iar 4G la 

s-a ajuns ca as- 
efective mult su-

la sută 
cu lină 
sută la

pe cap

regimului burghezo- 
posibil datorită creș- 
veniturilor muncitori-

Sosirea în Capitală a tov. V.V. Mațkevici 
ministrul agriculturii al U.R.S.S.

Vinerea trecută, la prînz, a sosit în 
Capitală la invitația tov. I. Cozma. 
ministrul Agriculturii și Silviculturii 
din R.P.R., V. V. Mațkevici, ministrul 
Agriculturii al U.R.S.S.

Pe aeroportul Băneasa, oaspetele a 
fost intimpinat de ion Cozma, minis
trul Agriculturii și Silviculturii, Ma
rin Stancu, Eugen Alexe și Bucur 
Schiopu, adjuncți ai ministrului Agri-

culturii 
Prisnea 
țămintului și Culturii și de funcțio
nari superiori din Ministerul Agricul
turii și Silviculturii.

Au fost de față V. F. Nikolaev, în
sărcinat
Uniunii Sovietice la București, și alți 
membri

și Silviculturii, Constantin 
adjunct al ministrului Invă-

cu afaceri ad-interim al

ai Ambasadei.

îmbunătățirii nivelului de viată al po
porului muncitor de la orașe și sate".

Pentru lichidarea răminerii în urmă 
în creșterea animalelor partidul și gu
vernul au pus în fața oamenilor mun
cii din agricultură sarcina de a ajun
ge în următorii ani la o producție 
anuală de cel puțin 1.300.000 tone de 
carne, din care 600.000 tone carne de 
porc, 25.000.000 hl. lapte de vacă 
și 34.000 tone lină din care cel puțin 
20.000 tone lînă fină și semifină.

Plenara C.C. al P.M.R. din 26—28 
noiembrie 1958, a scos în evidentă 
faptul că situația actuală a creșterii 
oilor cu lină fină și semifină — deși 
superioară față de trecut — nu este 
încă în măsură să satisfacă necesa
rul industriei prelucrătoare cu toate 
că dispunem de suficiente posibilități 
care să asigure creșterea și îmbunătă
țirea efectivului de ovine.

Una din principalele cauze cere a

contribuit la slaba dezvoltare a creș
terii ovinelor a fost și aceea că atit 
sfaturile populare cit și Ministerul A- 
griculturii și Silviculturii nu au acor
dat suficientă atenție organizării te
meinice a procesului de transformare 
a raselor de oi cu lînă groasă în ovine 
cu lină fină și semifină. Acest lucru 
s-a manifestat din păcate în multe re
giuni prin organizarea defectuoasă a 
reproducției ovinelor și în special a 
acțiunii de însămințări artificiale.

Trebuie arătat că din cauza unei 
slabe preocupări a unor sfaturi popu
lare, nu rare au fost cazurile cind ber
becii reproducători din stațiunile co
munale de montă au avut o îngrijire 
și întreținere cu totul necorespunză
toare. Aceasta a făcut ca berbecii de 
valoare procurați din gospodăriile a- 
gricole de stal și uneori chiar din im
port, să fie folosiți incomplet, iar in I 
unele cazuri chiar de loc.

Deficiențe importante au mai existat 
și în organizarea acțiunii de selecție 
care nu a reușit să facă pînă In pre
zent față controlului și urmăririi pro
ducției și produșilor în vederea dez
voltării creșterii celor mai corespun
zătoare tipuri de ovine, atit din punct
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După datele primite de la Ministe

rul Agriculturii și Silviculturii, în 
săptămîna 17-24 septembrie vremea 
s.a menținut în general frumoasă, iar 
in ultimele zile ale perioadei a avut 
tendințe de încălzire în sudul țării. 
Puținele ploi temporare și locale n-au 
împiedicat desfășurarea muncilor a- 
gricole.

RECOLTAREA CULTURILOR T1R. 
ZII se desfășoară în continuare nesa
tisfăcător deși vremea a fost prielnică 
acestei munci, iar stadiu) de coacere 
este înaintat. Față de situația existentă 
la 17 septembrie, recoltatul a avansat 
cu 19 procente la porumb, 23 de pro
cente la floarea-soarelui, 7 procente 
la sfecla de zahăr și 23 de procente 
la cartofi. In momentul de față s.a re
coltat porumbul de pe 31 la sută din 
suprafața cultivată, floarea-soarelui de 
pe 85 la 
sfecla de 
de 36 la 
de 57 la 
Îndeosebi 
mult rămase în urmă față de stadiul 
de coacere. Printre regiunile in care 
decalajul dintre recoltarea porumbului 
și coacere este mai mare se numără 
Galați, Ploești, Constanța, lași. Timi
șoara și Baia Mare Rezultate slabe 
la recoltări se constată in gospodăriile 
agricole de stat și colective. De exem
plu. în regiunea București gospodări
ile colective au recoltat 39 la sută din 
suprafața cultivată cu porumb, iar În
tovărășirile 69 la sută, in regiunea 
Oradea procentul de recoltare este de 
29 la sută pentru gospodării colective 
și 43 la sută pentru întovărășiri, iar în 
Baia Mare, gospodăriile dețin procen
tul de 9 la sută, in timp ce întovărăși
rile au recoltat peste 40 la sută din 
porumbul cultivat.

Multe organe agricole manifestă pu
țin interes pentru eliberarea terenuri
lor destinate însămințărilor de toam
nă, rezultate mai bune obținind doar 
regiunile Baia Mare, Oradea, Iași și 
Pitești, care au realizat peste 50 la 
sută din sarcina de plan.

sută din suprafața cultivată, 
zahăr s-a strins in proporție 
sută, iar cartofii în procent 
sută. La toate culturile, dar 
la porumb, recoltările sint

Pregătirea 
mînțătile de 
suprafață de 
Din acestea, 
pregătite in „ , „ -
stat. La pregătirea terenurilor au ob. 
ținut rezultate foarte slabe gospodări
ile individuale din întreaga țară și re
zultate slabe regiunile Craiova, Ora
dea, Timișoara. Cluj, Ploești care n-au 
realizat decît 24-28 la sută din plan.

Pînă în prezent s-au executat arături 
adinei de vară și toamnă pentru în
sămînțările de primăvară pe o supra
față de aproape 1,6 milioane hectare, 
realizîndu-se 39 la sută din sarcina 
de plan. Rezultate nesatisfăcătoare 
s-au înregistrat și la aplicarea îngră
șămintelor naturale. Deși pînă in pre
zent gospodăriile agricole de stat au 
pregătit pentru insămînțări 51 la sută 
din suprafață, ele au aplicat îngrășă
minte organice pe numai 28 la sută 
din terenul destinat culturilor de toam
nă. In aplicarea îngrășămintelor or
ganice rezultate foarte slabe au obți
nut unitățile agricole din regiunile 
Ploești, Constanța, Galați și Timi
șoara. n

1NSAMINȚAREA GRIULUI, SE« 
CĂREI Șl ORZULUI s.a executat pi- 
nă în prezent pe 13 la sută din supra, 
fața destinată acestor culturi. Gospo
dăriile de stat au realizat planul total 
la insămînțări în proporție de 26 la 
sută. Referindu-ne numai la grîu și 
secară, realizările de pină acum sînt 
de 10 la sută pe total sectoare și 20 
la sută in gostaturi.

Ținînd seama de graficul însămîn- 
țărilor pe soiuri de grîu putem spune 
că-n numeroase —---- .. ....
sînt foarte bune. 
Suceava graficul 
proporție de 108 la sută pe total soiuri 
și de 157 la sută la soiul Cenad 117 
raionat în partea apuseană a regiunii. 
Gospodăriile agricole de stat din re
giune au Îndeplinit graficul la acest 
soi in procent de 260 la sută. Și.au

terenului pentru însă- 
toamnă s-a făcut pe o 
1,4 milioane de hectare. 
285.743 de ha au fost 
gospodăriile agricole de

regiuni rezultatele
Astfel în regiunea 
a fost realizat in

(Continuare in pag. a 3-a)
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Toata atenția concursurilor LIBRĂRIA DIN VINGA

agricole agricole au fost 
raionale pentru

In cadrul concursurilor agricole or
ganizate de Ministerul Agriculturii 
și Silviculturii, in colaborare cu sfa
turile populare, în regiunea 
șoara s-au înscris un număr 
de Umtăți și participant! la 
concursurile.

Așa de exemplu, în cadrul concursu
lui pentru cultura porumbului, cele 
281 unități agricole socialist-coopera- 
tiste s-au înscris cu peste 115.001) ha, 
ceea ce reprezintă 56 la sută din su
prafața insămînțată cu porumb în 
cadrul acestor unități din regiune. 
La concursul pentru sfecla de zahăr 
s-au înscris 216 unități cu 18.588 ha, 
reprezentînd 74 la sută din supra
fața însămințată, la concursul pentru 
cel mai bun tractorist s-au înscris 
459 mecanizatori din gospodăriile 
agricole de Stat și S.M.T.-uri, iar ia 
concursul pentru cel mai bun mulgă
tor 232 mulgători cu un efectiv de 
2.628 vaci.

După terminarea Înscrierilor la

Timi- 
mare 
toate

concursuri unitățile 
vizitate de comisiile 
aprecierea stadiului in care se aflau 
culturile de porumb, sfecla de zahăr, 
în vederea acordării punctelor res
pective In această privință se con
stată însă și unele deficiențe. Așa de 
exemplu, in raionul Jimbolia unde 
s-âu înscris un număr mare de uni
tăți agricole și p,articipahțî, aprecie
rile și ndtările nu s-au făcut pe fi
șele tipărite în acest sens, ci pe car
nete. motivindu-se că nu s-a primit 
de la secția agricolă regională fișele 
respective Dar, chiar așa stind lu
crurile, in regulamentul tipărit sini 
prezentate totuși și „modelele" acestor 
fișe. Se vede insă că regulamentul 
n-a fost studiat suficient ci a fost 
pus la „păstrat" în sertare.

De aici mai reiese că nici secția 
agricolă regională nu a urmărit felul 
cum se desfășoară notările, căci in 
acest caz ar fi sezisat deficiențele din 
raionul Jimbolia și-ar fi 
rile corespunzătoare pentru 
lipsurilor.

Deoarece în prezent se 
din plin recoltatul porumbului și sfe
clei de zahăr, cind se acordă și punc

luat măsu- 
remedierea

desfășoară

La grupul școlar agricol Șimleu
toamna trecută, muncito- 
didactice și elevii de la 

școlar agricol din

încă din 
rii, cadrele 
ferma grupului 
Șimleu, au luat măsuri corespunză
toare pentru obținerea unor producții 
sporite de cereale la hectar. Arătu
rile, bunăoară, au fost executate din 
timp, iar pe o suprafață de 30 ha s-au 
administrat peste 600 tone îngrășă
minte organice; pe o altă suprafață de 
56 ha au fost aplicate 3.500 kg azotat 
de amoniu și 10.000 kg superfosfat. 
La însămînțare au fost folosite semin
țe selecționate, iar în timpul 
tării plantelor s-a acordat o 
deosebită întreținerii acestora.

Datorită măsurilor luate din

dezvol-
atenție

vreme,

anul acesta ferma a obținut recolte 
bogate de cereale. Astfel prin obține
rea unei producții medii de 2.200 kg 
grîu la ha planul la această cultură 
a fost depășit eu 400 kg la ha, ferma 
predînd statului 11.800 kg grîu peste 
plan.

Recolte 
și la orz 
producția 
ha. planul fiind depășit cu 45 ia sută. La 
obținerea acestor realizări au contri
buit in bună parte muncitorii Marin 
Beko și Alexandru Deneș, precum ți 
elevii Dumitru BUciu, Vasile Lovag, 
Reghina S^îneanu și alții.

CONSTANTIN SIM1ON
corespondent

frumoase au fost dobîndite 
și ovăz. La Orz, de pildă, 
medie a fost de 3.194 kg la

tele pentru recolta obținută, punctaj 
căre stă la baza stabilirii unităților 
fruntașe, trebuie să se ia urgente mă
suri pentru ca notarea să se facă așa 
cum se prevede in regulament. Comi
siile regionale, raionale și din unită
țile agricole (gospodării de stat și 
S.M.t.) trebuie să acorde toată atenția 
notărilor și perttru celelalte concur
suri pentru ca încheierea situațiilor 
să se poată face la timp.

In unele cazuri s-au făcut înscrieri 
formale și muncitorii „înscriși" din 
„oficiu" la concurs nici nu știu des
pre acest lucru. Așa s-a intîmplat la 
gospodăria de stat din Grabaț, re
giunea Timișoara. La această gospo
dărie care are Un sector zootehnic 
dezvoltat și Unde s-au obținut și re
zultate bune, in special la producția 
de lapte, erau mulți muncitori care 
ar fi dorit să participe la concursul 
pentru cel mai bun mulgător. Așa, 
este, de exemplu, tovarășa Todea Ana, 
care îngrijind 10 vaci Simmental a 
obținut in anul trecut 5.780 litri lapte 
de cap de vacă furajată, iar de la 
vaca Cărpația a obținut producția 
record de 10.141 litri lapte.

Spre surprinderea mea, tov. Todea 
Ana mi-a spus că nici nu știe des
pre concurs. * ' ) 
cadrul acestei gospodării nu cunosc 
nimic despre concursul 
mai buh mulgător.

Și totuși... la Trustul Gostat Timi
șoara se află o listă cu opt mulgători 
de ia gospodăria de stat Grabaț 
înscriși Ia concurs, listă care este 
semnată de conducerea gospodăriei, 
dar nU și de mulgători.

Din păcate nici in cadrul unei 
Consfătuiri organizate in cursul lunii 
mai cu fruntașii din sectorul zooteh
nic, din gospodăriile de stat din re
giune, unde s-au dezbătut tocmai în
trecerile socialiste din acest sector, 
nu s-a amintit 
pentru cel mai 
schimb, după această 
s-au făcut înscrieri 
Acesta este irisă rostul 
lor ? Așa sînt mobilizați 
la obținerea unor producții mari ?

Comisia regională și comisiile raio
nale trebuie să privească cu toată 
răspunderea sarcinile ce le revin in 
această perioadă, căci timpul nu aș
teaptă.

Nici alți mulgători din

pentru cel

nimic de cbncursul 
bun mulgător. In 

l consfătuire 
„din oficiu". 

I concursuri- 
miihcitorii

Irig. EMIL LEMNARII

NU S-A GĂSIT EVIDENȚA

In comuna Vinga, raionul Arad, a luatIn comuna Vinga, raionul Arad, a luat ființă și o librărie. Aci, școlarii gă
sesc acum, la începutul noului an de îhvățămînt, cărțile și rechizitele tre

buincioase. In fotografie — cîțiva elevi cumpărind cărți și caiete

Foto : M. IVANCIU

c
Scrisorile sosite în ultimul timp ne-au adus a.te lucrări, atît de la ci

titori mai vechi cit și de la alții noi. Consemnăm abundența de poezii pe 
care n primim și totodată calitatea ei mai bună față de alte perioade. Acest 
lucru este îmbucurător și felicităm pe cei care muncind cu rtvhă și 
verență au reușit să parcurgă noi păși pe acest anevoios drum.

perse-

Din activitatea sindicală 
în unitățile agricole de stai

Grija pentru rezolvarea 
problemelor sociale

ION M1HULIN — muncitor, Bucu- 
rești. Așteptăm mai de mtilt urt pri ej 
pentru a publica un fragment din poe
zia dvs. ,,Nuntă ciobănească". Nu 
mai e nevoie deci să vă spunem că 
ne-a plăcut vioiciunea versului, fru
musețea imaginilor, (deși multe sub 
influența creației eminisciene) grija 
ce o manifestați pentru veșmîntul ar
tistic al poeziei.

Așteptăm șl alte lucrări, deSigur cu 
tematică legată de specificul ziarului 
nostril.

imbunăfăfire a mijloacelor 
unele căutări pentru șlefuirea 
lui. Aveți grijă insă deoarece

fel, prin grija comitetului sindical, s-au 
cumpărat truse medicale atît pentru 
atelierul mecanic cît și pentru atelie
rul de tîmplărie. Aceasta deoarece se 
întîmplă ca uneori totuși, tov. Pascu 
Cornel să fie plecat pe teren la bri
găzi. In lipsa acestuia, tov. Biga Ion, 
tîmplar, oare a fost instruit de către 
felcer, dă ajutorul necesar acelora 
care l-ar cere, în caz de accident.

— Dar în ce privește odihna și tra
tamentul oamenilor muncii din stațiu. 
ne ? am mai întrebat-o pe tov. Luca 
Elerta.

Cu ajutorul comitetului raional sin. 
dical, care ne-a asigurat biletele sa- 
natoriale necesare, putem spune că am 
izbutit să-i trimitem în stațiunile 
balneoclimaterice aproape pe toți cel 
care erau suferinzi și aveau nevoie 
de tratamente. De exemplu tov. Voinea 
Vasilica. îngrijitoare în stațiune, a 
fost trimisă la Sovate ; pontatorul aii. 
mentator Dumitrescu Petre din briga
da a Vil-a care suferă de ficat, a fost 
trimis la Călimănești, tractoristul 
Gheorghe Constantin fruntaș pe sta-t 
țiune, la Borsec, contabilele Barbu 
Zoica și Ilinoa Maria la Vasile Roai- 
tă-.. Numărul muncitorilor și funcțio
narilor care au plecat anul acesta prin 
grija comitetului sindical la munte sau 
la mare nu se oprește aici. Mai avem 
citeva bilete de odihnă repartizate 
pentru tratamentul în perioada de 
iarnă, cînd muncile agricole în cîmp 
sînt sistate.

Tov. ing. Luca Elena a scos apoi 
citeva cărți poștale-ilustrate și mi le.a 
arătat surîzînd. Ele nu erau trimise 
însă de muncitori* ci de către-., copiii 
muncitorilor. Intr-adevăr, tot prin 
grija comitetului sindical, mai mulți 
copii ai mecanizatorilor din stațiune 
au fost trimiși anul acesta în tabere 
la munte. In cărțile poștele ilustrate 
trimise, ei își exprimau bucuria pentru 
că 11 s-a organizat o vacanță plăcută.

Nu pot fi încheiate aceste rîndurl 
fără să amintesc și de atenția pe care 
activul care și l-a alcătuit respon. 
sabila cu asigurări sociale din comite
tul sindical o acordă curățeniei în dor* 
mitoare. la cantină* în ateliere și-n bi. 
rouri. împreună cu felcerul Pascu 
Cornel tovarășii din acest activ con
trolează de două ori pe săptămînă mă
surile de igienă veghind astfel ca 
salariații stațiunii să se bucure de 
condiții optime de muncă și de trai.

ION DRINCU

— Rezolvarea problemelor de ordin 
social în stațiunea noastră de mașini 
și tractoare Imi spunea zilele trecute 
tov. ing. Luoa Elena, dispeceră a 
S.MT.-ului Budăști, regiunea București, 
se desfășoară cu rezultate foarte bune. 
Noi ne străduim să folosim din plin 
condițiile optime pe care ni le asigură 
partidul și guvernul, în vederea ocroti, 
rii sănătății muncitorilor.

Vizitînd atelierul mecanic, dormitoa
rele, caritin>a șt vagoanele-dormifor 
ale mecanizatorilor, aflate în cimp, 
m-am convins că, intr-adevăr, respon
sabila cu asigurări sociale din comite
tul sindical al S.M.T.-ului, nu exagera, 
se cu nimic.

In incinta stațiunti, o cameră a fost 
amenajată in mod special ca post de 
prim-ajutor. El este dotat cu mobilie
rul necesar, cu truse și cu medica
mente. La plecarea mecanizatorilor în 
fiecare campanie agricolă, tovarășul 
Pascu Cornel, felcer. Care răspunde de 
buna activitate a postului de prim-aju
tor. ajutat de tov. ing. Luca Elena, 
se îngrijește ca fiecărei brigăzi să-i fie 
repartizată cîte o trusă cuprinzind me
dicamente, bandaje și alte lucruri ne
cesare unei intervenții urgente, în caz 
de rănire în timpul lucrului, pe cîinp.

La postul de prinrajutor tov. Pascu 
Corne] desfășoară insă o fructuoasă 
activitate. Ori de cite ori se intimplă 
ca vreun muncitor din cadrul atelieru
lui mecanic, de la depozitul de piese 
sau cel de ia carburanți să aibă nevoie 
de vreo Îngrijire urgentă, nu se mai 
duce pină la spitalul din comună, ca 
în alți ani, ci este ajutat ce loc. chiar 
aici în stațiune.

— Puteți să.mi dați un exemplu ? 
am întrebat-o pe tov. ing. LuCa Elena* 
responsabila cu asigurări sociale din 
comitetul sindical

— Cum nu. Iată : Tov. Iordache Va
sile, mecanic, lucrînd într-o zi la repa
rarea unei cutii de viteză, a fost izbit 
de un dinte al cutiei care i s-a oprit 
in mină. Era nevoie de o imediată in
tervenție chirurgicală ușoară. Aceasta 
a făcut-o tov. PascU Cornel și numai 
apoi pacientul a fost transportat la 
spital. In altă zi, tractoristul Baciu 
Gheorghe lucrind la treiăr in satul 
Aprozi a scăpat mina din neglijență 
în coș, printre firele de grîu, rănindu- 
se. Colectiviștii au anunțat stațiunea, 
iar tov. Pascu Cornel luîndu-și trusa 
a fost transportat de urgență cu moto
cicleta la aria de treier, unde a dat 
ajutorul necesar tractoristului. De alt

poetice, 
versU- 

bscilăți 
cam mecanic Intre demascarea trecu
tului, unde cădeți deseori in invectivă, 
și în idilism și converițional clnd pre
zentați gospodăria colectivă. Mai tri- 
miteți-ne pentru a alege o lucrare 
nouă și actuală spre publicare.

Informați-ne mai pe larg cU ce 
ocupați in prezent.

IOSIF BARB — corespondent, 
putem să participăm din lipsă de spa
țiu, la toate aniversările. De aceea, 
nici poezia trimisă nu a ajuns să fie 
publicată. In orice caz am apreciat-o 
mai ales că nu știam nimic despre... 
încercările dumneavoastră poetice. To
tuși e ciudat că, în general, poezia ni 
s-a părut destul de cunoscută.

MIHAl MllNTEANU: — corn. COr- 
dăreni-Dorohoi. Amîndouă poeziile sînt 
cit se pdate de promițătoare, mai ales 
cea intitulată „Combina", Se vede că 
nu sîrtteți chiar la primele începuturi. 
Cea de a doua încercare conține o 
seamă de neclarități, care aduc se
rioase prejudicii semnificației poeziei.

In ceea ce privește încercările trimi
se de tovarășii N. Boeriu-Arpășanu, 
Ion C. Ili-ant, loan Trifan și Traian 
Lungu, nelntrunind calitățile necesare 
ele nu au putut fi publicate.

vă

Nu

ION BRAGHEȘ — In realitate „Cîn- 
tec" e un pastel destul de sprinten și 
amuzant, dar lipsit de nota personală 
și mai ales fără 0 idee demnă de sub
liniat.

Cealaltă lucrare „Scrisoarea" ne-a 
plăcut. Cu mici retușări, necesare, cre
dem că o vom publica într-un grupaj 
cu alte producții reușite 
noștri. Trebuie mai îritîi 
moment favorabil, adică 
sar.

Risipim o 
alimentare, 
tractoriștii

Din capul locului rni-am propus o dam dracului de căldare I 
........ grămadă, de motorină la

Fără să mai vorbim că și 
umblă murdari ca vai de ei". Sarcină: 
alimentarea se va face obligatoriu .nu
mai cu furtunul din cisternă în re
zervor. Au mai fost stabilite și alte 
măsuri care, deși arhicunoscute de 
toți tractoriștii, nu prea sînt aplicate- 
Iată citeva- S-a pus capăt plimbărilor 
fără rost — tractorul pleacă pe tarla 
pe drumul cel maj scurt; întoarcerile 
la capătul tarlalei se fac tot scurt, 
nu pe lungimi de sute de metri.

— Și încă ceva — a observat un 
șef de brigadă: „mai avem cîte unul 
care, hop, oprește mașina la mijlocul 
brazdei. „S-a înlimplat ceva ?“ îl în
treb. Da de unde, omul n-are chibrit 
să aprindă țigara. Lasă tractorul pă- 
cănind fără folos un sfeft de ceas și 
pleacă la vecin după foc. la-ți frate 
chibrituri și riu-ți pierde vremea um- 
blind teleleu I".

Oamenii ău rîs, au aplaudat și s-ati 
pus pe treabă. Primele rezultate silit 
dintre cele mai bune. Gogu Gheorghe 
și Mooanu Ștefan din brigada I-a, 
Buzea Alexandru și Spanțu Petru de 
la a 3-a și alți vreo 10 au consumat 
în decada 1 — 10 septembrie pentru 
fiecare hantru cite 13 kg de motorină 
în loc de 16 cit stă scris în plan.

Uri calcul simplu : Economisind un 
singur kilogram de motorină la fie
care hantru, gospodăria ar economisi 
numai in campania din aceâstă toam
nă aptbăpe 30.000 de kg de motorină. 
„Picătură cu picătură..." De adăugat 
că în campania de vară s-au mâi eco
nomisit 23.000 de kg. de motorină.

Așadar, mecanizatorii gospodăriei 
știu ce au de făcut. Am aflat-o nu nu
mai din scripte ci și discutînd cu 
mulți dintre ei. Dar c6 se întîrrtplă în 
celelalte secții ? Vorti vedea mîine 1

*

„.Întreb pe șeful contabil de volu
mul economiilor planificate pînă la 
sfîrșitul anului.

— Nu știu, sînt nou, n-am nici o 
săptămînă.

II întreb pe inginerul șef, tov. Eu
gen Ionescu.

ternă precisă : contribuția lucrătorilor 
gospodăriei de stat Berea Barbu la 
economii.

Nici n-am ieșit bine din gara Dedu- 
lești, și zgomotul unui moloraș de 
tractor, ghid neașteptat dar folositor, 
mi-a atras atenția asupra firmei prin- 
să-n poarta de peste linia ferată, în- 
tr-o plasă de sîrmă. Va să zică aci ei 
Protocol obișnuit, întrebări asemenea. 
Răspunsurile mă cam neliniștesc- „To
varășul director e la Făurei, la raion, 
împreună cu organizatorul de partid. 
Inginerul șei, in satul lanca. Tot pe 
acolo, poate, și șeful contabil. Preșe
dintele comitetului de întreprindere, 
mj se paie la Galați".

Nu-i nimic, voi încerca să mă des
curc de unul singur.

Primul drum, la secția mecanică. 
Zgomotul specific al unui atelier în 
plină activitate mă împiedică să aflu 
mare lucru. Discutăm mai mult prin 
semne. Un lucru este însă limpede: 
lucrătorii cunosc ce au de făcut și se 
străduiesc să-și dea contribuția la 
realizarea economiilor propuse.

— Cit? strig la șeful secției, tova
rășul Anghel Tihan.

Răspunsul vine promt
— Secția noastră, 100 000 de lei.
In biroul secției e oleacă de li

niște. Tov. Alexandru Bărbieru. con
tabilul secției, ca orice contabil, nu 
vorbește decît pe bază de documente.

— Tractoriștii și-au luat angaja
mentul să economisească pină la sfîr
șitul anului la fiecare tractor piese și 
carburanți in valoare de 2.000 de lei. 
Avem 45 de tractoare.

Din documente, fără nici o părti
nire, se desprind fruntașii: Bunea 
Toma, Sfințeș Dumitru, Zaharia Neagu 
și mulți alții- Deocamdată nimeni încă 
nu știe care dintre ei vor fi în fruntea 
frunții — campania de toamnă abia a 
început.

Despre motorină se vorbește cel 
mai mult. Firesc. Cele mai însemnate 
economii se pot face la acest carbu
rant. In adunările de partid și în cea 
de U.T.M. (Tihan e secretarul organi
zației de partid, iar Bărbieru al celei 
utemiste) această problemă a fost în
delung discutată. „In primul rînd s-o

Mă privește citeva secunde, apoi:
— Vă poate spune Popescu de la 

contabilitate. Unde-t dom-le, Popescu 
ăsta ?

Dar Popescu e plecat la Galați, ni
meni nu știe dacă mai vine astăzi.

Ce-i de făcut ? De necrezut, nimic. 
Inginerul șef nu știe cîte economii și-a 
propus gospodăria să dea peste plan.

Unii dintre cei prezenți la această 
discuție penibilă ișt dău cu presupu
sul: 320.000. Alții sîht mai „darnici":sul: 320.000. Alții siht mai 
360-000.

Asupra unui singur lucru toți 
de acord: contabilul Popescu a comu
nicat raionului o anumită cifră. Dar 
care e această cifră, nimeni nu știe 
precis. Și Popescu e plecat...

Îmi amintesc că după cele mai mo
deste calcule, chiar și secția mecanică 
a cărei sarcină de economisire este 
de 100.000 de lei poate realiza ușor 
aproape dublu, și fac legătura cu 
ceste „nu știu", „nu știu". Pe aici nu 
s-o fi auzit de „sarcini mobiliza
toare" ?

Este evident acum pentru mine că 
nu mecanizatorii trebuie să învețe de 
la conducerea gospodăriei ce înseam
nă răspunderea în muncă ci din păcate 
invers.

Ce economii și cum le vor realiza 
secțiile teritoriale, secția zootehnică, 
sectorul administrativ, conducerea 
unității nu știe

M-am hotărît să vizitez în cUrînd 
aceste secții și să aflu cum contribuie 
lucrătorii la realizarea de economii. 
Se înțelege că ce voi afla voi comu
nica și conduceți! gospodăriei de stat. 
E cam pe dos acest sistem, dar n-am 
încotro.

T. OPREA

sînt

a-

ale cititorilor 
să găsim un 
spațiul nece-

M. DOROBANȚII
după părerea noastră — po- 
pentru a depăși acel stadiu 
ni-1 arătă poeziile „Foaie 
secară" și „înființarea uHCi 

cam simpliste, neaptofuh-

AlexaHdria.

0 instituție veterinară de frunte

Aveți — 
sibilități 
pe care 
verde de 
colective" 
date.

In sonetul „La prașilă" se vede O

Bibliotecă sătească la Ghimpați
Desfășurînd o largă activitate de 

popularizare a cărților aflate în biblio
tecă prin prezentarea a numeroase re
cenzii, colectivul bibliotecii din comu
na Ghimpați, raionul Drăgănești.Vlaș- 
ca, în frunte cu bibliotecara Erghelie 
Alexandrina a obținut în ultima 
me frumoase rezultate în munca 
cartea.

Așa bunăoară, din cele 5.000 
volume ale bibliotecii, s-au citit
în prezent peste 4.300 de cărți de. un 
număr de 584 de săteni- Un ait suct 
ces pe care l-a mai înregistrat această 
bibliotecă este că în- cadrul concursu-

„Prieten dl cărții", 
pregătire urmind ca 
dea examen. Printre 
cele mal mUlte cărți

vre-
cu

de 
pînă

lui „Iubiți cartea" au fost confirmați 
un număr de 77 de tineri cărora li s-a 
acordat insigna 
Alți 35 sînt în 
zilele acestea să 
cei care au citit
In anul acesta se află țăranii munci
tori Niculae Stoica, Gheorghe Arapa- 
lea, Gheorghe Aldea precum și tinerii 
Mere Miularias, Constanta MedbiescU, 
Maria Velicu, Stan Neagu și mulți 
-alții care sînt fruntași pe comună la 
citit.

TRAIAN BARBALATA
coresportdent

Pentru rezolvarea unor probleme 
multiple legate de dezvoltarea crește
rii animalelor, au fost organizate în 
țara noastră o serie de instituții și 
unități sanitar-veterinare, printre care 
merită să fie menționat și Laborato
rul central de control sanitar-veteri- 
nar din București.

Această unitate, creație a regimului 
democrat-popular, are un caracter cen
tral și este considerată că for supe
rior in soluționarea tuturor probleme
lor privind Igiena alimentară a produ
selor de origine animală, furajarea 
șeptelului și intoxicările animalelor, pă
sărilor și albinelor.

tn cadrul activității laboratorului se 
analizează zilnic carne, grăsimi ani
male, pește, vinat. lapte, produse lac
tate, păsări tăiate, ouă, miere precum 
și derivatele acestora, in scopul desco
peririi germenilor Infecțioși sau para
zitari, periculoși pentru sănătatea oa
menilor și a animalelor, precum și 
pentru stabilirea gradului de alterare 
a acestor produse. De asemenea, se 
fac precizări asupra cauzelor care au 
dus la obținerea unor produse alimen
tare necorespunzătoare sau de calitate 
inferioară, dindu-se indicații pentru e- 
vitarea acestor cauze.

tn ceea ce privește analiza furaje
lor, specialiștii execută determinări 
botanice, microscopice, bacteriologice, 
micologice șl fizico-chimlce, spre

a se stabili valoarea lor nutritivă 
și diferitele alterări cară te scad 
calitatea, sau le fac improprii 
consumului. La fel de importante sint 
analizele toxicologice menite să des
copere eventualele substanțe vătămă
toare de origină organică sau anor
ganică, care ajunse în hrana anima
lelor produc turburări grave sau chiar 
moartea.

Pentru stabilirea diagnosticului la 
animalele bolnave, in aceâstă Institu
ție se fac în ultima vreme analize a. 
supra singelui, urinei, salivați*! etc.

Laboratorul central de control sâni, 
tar-veterinar, este instalat în blocul 
Halelor Centrale Obor din București, 
fiind una din eele mai moderne con
strucții de acest fel din țara noastră 
și posedind Instalații perfecționate. 
Unitatea dispune de laboratoare spa
țioase, săli anexe, o frumoasă biblio
tecă înzestrată cu numeroase cărți șl 
publicații de specialitate, de un mu
zeu cu piese alimentare, furajere, to
xicologice etc. — fapt care a atras 
de nenumărate ori aprecieri entuziaste 
din partea Specialiștilor străini care 
tie-au vizitat țara.

Dr. POPA GAVRIL
directorul Laboratorului central 

de control sanitar-veterinar
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Pe urmele materialelor publicate
O gospodărie agricolă colectivă care nu acordă atenția cuvenită sectorului 

zootehnic, se păgubește singură de însemnate venituri bănești. Dar nu este 
suficient ca să ai animale multe pentru a obține venituri mari; este necesar 
ca animalele să fie productive, iar munca In sector să fie bine organizată

Tocmai acest lucru nu era înțeles la gospodăria agricolă colectivă ..Ștefan 
Gheorghiu" din comuna Osmanu, raionul Brăila in legătură cu acest Iticrti, 
în ziarul „Agricultura Nouă" nr. 558 din 1 septembrie a.c., a apărut un 
articol intitulat .,De ce se obțin producții .nesatisfăcătoare în sectorul zoo
tehnic". Articolul arată că pentru a nu fi umbrite in viitor succesele obți
nute de această gospodărie, în sectorul zootehnic, trebuie să se ia măsuri 
în vederea organizării muncii în sectorul taurin, organizîndu-se întrecerea 
între mulgători și eliniinîndu-se vacile cu o productivitate scăzută.

In adresa trimisă redacției după apariția articolului, de către setția agri
colă a sfatului popular al raionului Brăila, se arată că s-au luat măsuri 
corespunzătoare care vor contribui la mărirea producției de lapte pe cap de 
vacă furajată. De asemenea, se semnalează că întregul personal din secto
rul zootehnic va fi retribuit numai după producțiile obținute. Totodată, o 
parte din vacile care nu dau producții mari, după un control riguros și prin 
aplicarea unui sistem de furajare rațională, vor fi valorificate prin ORACA 
Brăila și înlocuite cu exemplare productive.

F. P.

(Urmare din pag, 1)

slab se desfășoară și schimbul 
de sămînță care ptnă zilele trecute 
se efectuase în procent de 30 la sută.

Dată fiind rămînerea ih urmă a ra
ionului Cricov cu această lucrare, so
cotim că este necesar ca organele a- 
gricole raionale (șef al secției agricole 
tov, ing- Schulț Gheorghe) să ia cele 
mai potrivite măsuri pentru â 
impulsiona ritmul însămințărilor. Sfa
turile populare comunale și tehnicienii 
agricoli trebuie să treacă neintîrziat

la mobilizarea țăranilor muncitori 
pentru eliberarea tuturor terenurilor 
recoltate și, printr-o folosire chibzui
tă a mijloacelor de lucru, să se execu
te arături de însămințare pe toate te
renurile destinate însămințărilor de 
toamnă. Paralel cu aceasta, nu tre
buie neglijată acțiunea de fertilizare a 
solului, care în momentul de față se 
desfășoară încă sub posibilități pre
cum și problenta asigurării Și pregă
tirii seminței.

P. VARAȘTEANU

Precis nu mai țin minte ziua cînd 
am poposit pentril prima oară pe ma
rele șantier de îmbunătățiri funciare 
de la Cernica. Știu însă că era o zi 
însorită de primăvară, de-a lungul 
cîmpului se vedeau sute de căruțe so. 
site cu țărani muncitori din comunele 
raionului Brăneșt! i Vasilăti. Sohatu, 
Pîrlita* Bălăceanca, Cernica... Venise
ră aci pînă și bătrîni doritori să dea 
o mină de ajutor.

De Veacuri, multe pămîntbri situa
te de-a lungul Colentinei nu fuseseră 
acoperite decît cu bălți și stufărișuri. 
Primăvara, cînd se topea zăpada și 
ploile erau mai mari, pămîntul era 
acoperit de ape. Toată vara, lunca ră- 
mînea plină de băltoace cu lintiță și 
mătasea broaștei. Luxuriant era deco
rul. In schimb, primejdia malariei ti 
pîndea permanent pe oameni.

îndrumați de partid, ei au hotărît 
însă să înlăture peritru totdeauna a- 
cest rău. Aci, puteau fi redate agri
culturii peste 400 de hectare. Aceasta 
însemna mai bine de 800 de tone de 
grîu sau peste 1.200 tohe de porUmb, 
anual. In locul băltoacelor cu lintiță, 
puteau să crească lanuri întinse de ce
reale. In locul imensei bălți, se putea 
crea un uriaș lac de acumulare pen
tru irigații, folosindu-se apele Colen
tinei.

Și începutul n-a întîrziat. Statul a 
venit în ajutor cu mașini și materiale. 
Oamenii cu muncă voluntară. Lucră
rile începute la 28 august 1958 au 
durat pînă pe la mijlocul lunii de
cembrie al aceluiași an. Către sfîrși- 
tul lunii martie al anului 1959, vasta 
cîmpie situată între mînăstirea Cerni, 
ca și rîul Dîmbovița fusese din nou 
împinzită de bărbați și femei, 
sebi tineret. Era necesar în 
rînd să fie ridicat un dig pe 
girpe de 1.350 de metri, cu o 
me de 3 metri și jumătate, avînd la 
bază, o lățime de aproape 30 de metri.

Săptămînă după săptămînă, pînă in 
ajunul zilei de 23 AugUst, au mun
cit aci mii și mii de oameni din toa.

îndeo- 
primul 
o lun- 
inălți-

te satele raionului. O statistică suma
ră cercetată de curînd, mi-a indicat 
cifra de peste 60.000 de oameni. Ei au 
transportat pentru construirea digului 
peste 900.000 de m.c. de pămînt. A 
venit în ajutor și Capitala. In multe 
zile, puteau fi văzute pe șantier bri
găzi întregi de muncitori din fabri
cile, uzinele și instituțiile din Bucu
rești.

...Zilele trecute, am poposit din nou 
pe șantierul complex de la Cernica. 
N-a.m mai recunoscut locurile, cu toa
te că și de astă dată, zeci de căruțe 
și oameni continuau încă să lucreze. 
Digul fusesă terminat. In dreptul Sâ- 
tuiui Căldăraru, se înălțase ca 
pămint o priză. Prin ea, apele din 
lacul de acumulare, ce va avea un vo
lum de 7,100.000 rri.c., vor putea iriga 
pâmînturile din împrejurimi, (peste 
1.300 de na.). Se înălțase ca 
din pămînt și „sifonul" stăvila- 
rului. care întrerupe intr-un loc rîul 
Coientina. Nu mai semănau în nici un 
punct măcar malurile acestui tîu. Ele 
fuseseră taluzate. Albia fusese adîhci- 
tă pe o distanță de 1.750 de metri. De 
citeva zile, fusese îtlcepută și cons
trucția Unui canton, în dreptul stăvi- 
larului. In sfîrșit, de-a lungul drumu
lui ce duce de la intrare Ta mînăsti
rea Cernica pînă jos, în vale, tra. 
versînd barajul din mijlocul bălții ce 
încă este acoperită cu păpuriș, zeci 
de țărani muncitori cu 
la înălțarea digului...

Am umblat din nou aproape o ju
mătate de zi, de-a lungul șantieru
lui. Numeroși țărani muncitori tineri 
și vîrstnici, continuau să lucreze vo
luntar la finisarea digului, dintre 
priza Căldătaru și sifonul stăvilarului, 
ori la digul din incinta mînăstirii Cer. 
nica. Alții, tăiau păpurișul înalt din 
balta ce se întinde în jur. cit vezi 
cu ochii, unde în scurtă vreme va 
răsări tacul de acumulare ce va fi de 
aproape două ori și jumătate mai In

din

căruțe, lucrau

Fio-tins decît lacurile bucureștene 
reasca și Herăstrău la un loc.

...Țăranii muncitori Radu Aurel și 
Marin R. ..Nicolae, din comuna Săru- 
lești, care descărcau o căruță de pă- 
mînt, s-au oprit la un moment dat 
din lucru, privind de-a lungul păpti- 
rișulul. Dih discuțiile cîtorva tehni
cieni, oare consultau alături o hartă, 
înțeleseseră că 
cînd aci, apele 
proape 2 metri, 
ba complet. Nu 
urmă de trestie, 
gintiu în bătaia 
create pentru irigat, apa se v-â re
vărsa din abundență pe ogoare...

Oamenii știu acum acest lucru. De 
aceea parcă muncesc cu și mai multă 
rivnă ca în lunile precedente.

Am stat de vorbă cu țăranii mun
citori Manciu N. Marin din Tătărăști, 
— care descărcau pămînt dintr-o că
ruță — cu utemiștii Constantin Du
mitru din Vasilați, Manea Constan
tin din, Cernica și cu mulți alții, Din 
cuvintele lor, răzbatea un nestăvilit 
entuziasm. Fiecare își dă seama că 
odată cu schimbarea înfățișării locu
rilor, se va schimba tn rnare măsură 
însuși traiul lor. Posibilitățile ridică
rii producției la hectar vor fi mult 
mai mari. Aci vor veni la odihnă tu
riști din întreaga țară. Pe lăc Vor 
circula vaporașe și bărci. In sate, va 
pătrunde mai multă lumină și bună
stare.

Lucrările nu sîht terminate. Urinea
ză a se efectua încă un dife-șosea, 
care să protejeze satul Carriica. să 
fie îmbrăcate complet cu plăci de be
ton taiUzurile digului principal pe o 
mare întindere. Dar pîtiă la 1 noiem
brie, totul trebuie să fie terrhinat.

La anul, vor răsări arbori pe mar
ginea canalelor și 
te multe luni, se 
rile roșii de țiglă 
60.000 de oameni 
grafia locului.

nu e departe ziua 
se vor ridica cu a- 

Peisajul se va schlni- 
se va mal vedea nici 
Lacul va scînteia ar- 
soarelui. Pe canalele

a lacului. Nu pes- 
vor 
ale 
au

ivi acoperișu- 
vilelot... Pes'.e 
schimbat geo-

AL. RAICU
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Un rodnic schimbde experiență
o

g
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i JOI, 24 septembrie a.c., ia Cen- 
’ trul școlar veterinar din Bucu- 
, rești a avut loc deschiderea festivă 
1 a tradiționalei expoziții de mâte- 
’ rial didactic al acestei școli.
, Cu acest prilej au participat re- 
' prezentanți ai Ministerului Agri- 

culturii $i Silviculturii, numeroși
, profesori și elevi După cdvintul 
' de deschidere rostit de tov. dr. A.
' Gallo, directorul școlii, ih sala 
, anume pregătită cadrele didactice 
1 au prezentat lecții demonstrative.

Rînd pe rînd cei prezeilți au putut 
urmări cu un viu interes bogatul

■ material didactic expus la fiecare 
i disciplină în parte. Numeroasele

planșe, mulaje microprepărate și
■ maerbpreparate așezate în vitrinele 

expoziției ca și restul de material 
care n-a putut fi expus sînt de un

' real folos pentru elevi (n Ințeie- 
; gerăa și ihterpretarea lecțiilof
wtg g.9 9,8 9 g g g g a a g g at a a t

predate. Demn de subliniat este 
mai ales faptul că o măre parte 
din materialul didactic prezentat 
la această expoziție a fost confet- 
ționat in cadrul cercului tehnic de 
elevii și profesorii școlii.

După vizitarea expoziției pârti- 
cipanții au zăbovit apoi citva timp 
prin sălile de cursuri și laboratoa
rele școlii înzestrate cu mobilier 
și aparatură modernă. Prin bogă
ția și varietatea materialului pre
zentat, eJtpoăiția de material di- 
dactic a Centrului școlar veteri
nar a prilejuit pentru toți căi pre- 
zehți un minunat schimb de expe
riență. Nu ne irîdoim Că fiecare 
din participanți, odată intoși acasă 
vor introduce in practica școlilor 
unde lucrează metodele 
experiența harnicului 
acestei școli-

de lucru si 
colectiv al

T. B1LB1IE

Bună aprovizionare cu mărfuri 
de iarnă

Conducerea U.R.C.C.-lui Filimon 
Strbu se ocupă zi de zi de buna apro
vizionare a țărănimii muncitoare cu 
mărfuri industriale de larg consum. 
Exemple bdne irt această direcție dau, 
de asemenea șt conducer.lt multor Cod 
perative de consum sătești ca, de pildă* 
Cele din Vtșari, Uclatu, Ulmu și allele. 
Încă de pe acum aceste cooperative 
s-an îngrijit de aprovizionarea țărani
lor muncitori cu mărfuri, pentru iarnă

dl

d d.

d,
& 
o

ca bocanci, tricotaje de lînă, costume 
bărbătești, paltoane etc.

Mai multă preocupare în această di
recție trebuie să manifeste însă și con
ducerile cooperativelor din. comunele 
Balta Albă, Mircea Vodă, Galbenu etc. 
care și-au realizat planul lâ aprovizio
nare pentru iarnă nuthai în procente 
ce variază între 60 și 70 la sută.

GHEORGHE JALBA 
corespondent

conducer.lt


Hărnicia colectiviștilor
Comuna Alioș, din ra

ionul Lipova, este în în
tregime colectivizată. 399 
de familii de țărani 
muncitori cu peste 800 
brațe de muncă lucrează 
in comun o suprafață de 
2.290 hectare de teren 
arabil. Printr-o munci 
bine organizată și făcu
tă la timp, colectiviștii 
din Alioș au obținut a- 
nul acesta roade bogate. 
De curînd, gospodăria a 
împărțit avansul de 40 
la sută pentru zilele- 
muncă realizate pînă la 
15 august. Perttru fie
care zi-muncă Colectiviș
tii au primit drept avans 
cîte 5 kg grîu, 1,500 kg 
orz, 9 kg. fin și 5 kg 
prune. Familia colecti
vistului Petre Lupu, de 
pildă — compusă din 6 
persoane — care a rea
lizat 880 
a primit
4.400 hg grîu, 1.320 kg. 
orz, 4.400 kg prune și 
5.517 kg fin. Pentru 579 
zile-muncă, familia Co
lectivistului Vasile Dră- 
gan, compusă din 3 
membri, a dus acasă :

din Alioș
2.895 kg grîu, 868,5 kg 
orz, 2.895 kg prune și 
3.195 kg fin, iar colecti
vistul Nicolae Ducktrm, 
fierarul gospodăriei, 
re a realizat pînă 
august singur 400 
muncă, a primit 
kg grîu, 600 kg 
2.000 kg prune și 
kg fin. Cantități mari de 
diferite produse au mai 
primit mulți alți colec
tiviști care au participat 
cu regularitate la toate 
muncile în gospodărie.

Colectiviștii din Alioș 
sînt preocupați și de mă
rirea suprafețelor de te
ren arabil ale gospodă
riei. Astfel, în acest an 
ei au pornit o frumoasă 
acțiune în vederea exe
cutării unor lucrări im
portante de hidroamelio
rații pe tarlalele gospo
dăriei. Cu mai multe lu
ni în urmă s-a săpat un 
canal pe o lungime de 
3.000 metri, redindu-se 
agriculturii un teren în 
suprafață de 88 hectare. 
In prezent, acțiunea în
cepută in primăvară 
continuă cu multă însu
flețire. Pentru a reda a-

ca
la 15 

zile- 
2.000 

orz, 
2.961

zile-muncă 
ca avans i

Au livrat peste 
de sfeclă

Dornici să traducă în viață sarcinile 
trasate de Plenara C.C. al P.M.R. din 
noiembre anul trecut, cu privire la dez
voltarea culturii sfeclei de zahăr, mem
brii gospodăriei agricole colective 
„Flacăra Roșie" din comuna Variaș, 
raionul Sînhicolaul Mare, au trecut la 
fapte, obținînd rezultate bune. Astfel, 
colectiviștii au întreținut după toate 
regulile agrotehnice cele 450 de ha. 
cultivate cu sfeclă de zahăr, executînd 
4 prașile, dînd îngrășăminte suficiente 
și altele, in tot timpul muncilor de în
treținere a sfeclei de zahăr, colectiviștii 
au primit un prețios sprijin din partea 
tov. Francisc Bruîescu, inginerul agro
nom al gospodăriei. Roadele acestei 
munci s-au văzut cînd a început recol
tarea sfeclei de zahăr. Numai în prima 
decadă a lunii septembrie, colectiviștii 
din Variaș, au predat la baza de re-

ÎNSILOZEAZÂ FURAJE

f ii

însilozarea furajelor este o lucrare care se bucură de multă atenție din partea 
colect’’iștilor din Sîntana. In fotografie: un grup de colectiviști in timpul 
lucrului. Silozul, sistem turn — cu o capacitate de 300 tone, este de-acum 

aproape plin cu nutreț însilozat

Multe gospodării agricole colective 
din raionul Filimon Sîrbu au cultivat 
in acest an suprafețe întinse cu le
gume și zarzavaturi. Printre acestea 
se numără și gospodăria colectivă 
„23 August" din satul Vizireni, care 
au cultivat 15 hectare cu legume și 
zarzavaturi.

Datorită producției bune obținute,

Minunate sînt zilele de toamnă în 
podgoriile piteștene 1 In acest îmbelșu
gat anotimp viața pulsează aici mai 
puternic ca de obicei, oamenii muncesc 
cu mai multă însuflețire. Acum se cu
leg roadele viilor și livezilor, se pune 
temelia recoltelor viitoare.

Cel care vizitează pentru prima dată 
aceste pitorești locuri, este impresionat 
de transformările însemnate care se 
petrec aici și care schimbă din temelie 
înfățișarea podgoriilor. Urmele adinei 
lăsate de exploatarea nemiloasă din 
timpul regimului burghezo-tnoșieresc 
dispar văzind cu ochii. Pe dealurile 
mîncate de ape și roase de vinturi, 
apar plantații de tip socialist, execu
tate după toate recomandările științei, 
nucleele viitoarelor podgorii. Sub îndru
marea organelor și organizațiilor de 
partid, lucrătorii din gospodăriile de 
stat, țăranii muncitori, cadrele tehnice, 
au declanșat o adevărată bătălie pen
tru refacerea și dezvoltarea pomicultu
ra și viticulturii.

este îndreptată îndeosebi 
'Ti să- 

cie ’calitate. Pasul hotăritor 
direcție a fost făcut cu ciți- 
urmă, cînd organele regio-

Atenția este îndreptată înde, 
spre asigurarea materialuiu 
ditor de calitate. Pasul hotă 

în această 
va ani în 
nale de partid și de stat au elaborat și 
pus în practică un plan concret de re
facere și dezvoltare a patrimoniului po
mi-viticol. S-a trecut la lărgirea si în
tărirea pepinierelor, la amplasarea lor 
cît mai judicioasă, ținindu-se seama de 
necesități, de respectarea raionării și 
a principiului miciurinist, de a se for
ma materialul săditor în aceleași con
diții de sol și climă în care va fi plan
tat la locul definitiv. In anul viitor nti*- 
mai pepinierele raionale vor produce 
circa 6.000.000 de pomi fructiferi altoiți 
din specii și soiuri raionate. 

griculturii încă o supra
față de 220 hectare de 
teren inundabil, in ulti
mele săptămâni s-au în
ceput alte lucrări de hi
droameliorații care tota
lizează un volum de 
3.140 m.c. Canalul care 
se sapă în prezent are 
o lungime de peste 5.000 
m liniari, lucrarea fiind 
pe terminate. La aceas
tă acțiune au lucrat în 
mod voluntar peste 700 
de. colectiviști.

In vederea pregătirii 
terenului pentru însă- 
mlnțările de toamnă, la 
gospodăria agricolă co
lectivă din Alioș au fost 
executate pînă in pre
zent arături pe o supra
față de 616 hectare. 
Tractoriștii brigăzii a 
111-a de la S.M.T. Fibiș 
muncesc cu mult elan 
pe tarlalele acestei gos
podării, executind lu
crări de calitate. Pînă în 
prezent colectiviștii au 
însămînțat 40 hectare cu 
rapiță și au condiționat 
60.000 kg de semințe.

500 de vagoane 
de zahăr
cepție peste 528 de vagoane de sfeclă 
de zahăr. Această cantitate a fost ob- 
țiiiută numai de la a treia parte a în
tregii suprafețe însămînțate cu sfeclă 
de zahăr. După calculele inginerilor a- 
gronomi, întreaga producție de sfeclă 
de zahăr a gospodăriei colective dirt 
Variaș, se va urca la 1.500 de vagoane.

Cultura sfeclei de zahăr este deose
bit de rentabilă pentru gospodăria co
lectivă. Astfel, pe lîngă cele cîteva mi
lioane de lei, gospodăria va mai pri
mi 
din Timișoara în mod gratuit și cîte 
100 ’ ‘ " 
gon

de la fabrică de zahăr „Bahat”

kg. de zahăr pentru fiecare va- 
de sfeclă de zahăr predat. De 

asemenea, va mai primi cantități mari 
de borhot pe care îl va folosi în 
hrana animalelor.

ILIN LAZAR 
colectivist

într-o zi...
gospodăriile colective din acest raion 
trimit zilnic pe piețele orașelor canti
tăți mari de roșii, ardei, ceapă și al
tele. De pildă, numai într-o singură 
zi (21 septembrie) au fost trimise spre 
orașe peste 30 de tone de legume și 
zarzavaturi.

GHEORGHE J.
corespondent

Se transformă fata
podgoriilor piteștene
• „Uzine" pentru producerea materialului săditor e în 1960 se vor objine din 
pepinierele raionale cca 6.000.000 de pomi fructiferi alfoifi O Dispar urmele 
trecutului o Se dezvoltă pomicultura și viticultura în unitățile agricole 

socialist-cooperatiste
narile degradate, improprii culturilor 
de cîmp. Despre acest fapt mi.a vor
bit cu mult entuziasm tov. ing. N. Pă- 
troiu, șeful secției agricole regionale, 
invitîndu.mă totodată să vizitez cîteva 
locuri unde au fost executate astfel de 
lucrări. Am pornit deci la drum...

...Pobeda gonește pe șoseaua asfal
tată care leagă orașul Pitești de Găești. 
In stingă drumului se înfățișează o- 
chiului peisajul dealurilor erodate, a- 
coperite doar de cătinișuri și mărăcini. 
Deodată insă priveliștea se schimbă 
brusc. Dealul a Căpătat acum înfățișa
rea unor uriașe trepte mărginite de 
lungi șiruri verzi. Aici, la punctul Go
lească, au fost începute în anul trecut 
lucrări de terasare a terenurilor degra
date și plantarea lor cu Viță de vie. 
De la tehnicianul Nicolae Marinescu, 
care conduce lucrările, aflu că a fost 
amenajată în terase suprafața de 36 
de ha, din care 26 ha au și fost plan
tate cu viță din soiuri valoroase : Ca
bernet Sauvignon, Pinot Gris, Ottonel, 
Fetească. Aplicarea sistemului în te
rase, precum și faptul că toate lucrările 
culturale vor Di făcute nu din deal in

Am avut prilejul să vizitez de curînd 
citeva diil pepinierele raionâle. Cea de 
Ia Călinești este o adevărată „uzină" 
de producerea vițelor altoite. Tinărul 
inginer Emanoil Șerbărtescu, conducă
torul pepinierei, mă însoțește pe tere
nul un,de au fost plantate anul acesta 
peste 2.000.000 de vițe altoite din cele 
mai valoroase soiuri s Riesling, Italian, 
Fetească, Chasselas etc. Aici există și 
un complex modern de forțat vița Cu o 
capacitate de 3.000.000 de bucăți. La 
complexul viti-pomicol lonești și la Va- 
lea-Mare, raionul Găești, au fost în
ființate plantații de port-altoi care vor 
asigura ahual circa 7.000.000 de tîli- 
tași. Incepind din anul acesta, cele 
două complexe viti-pomicole din regiu
ne vor putea asigura anual peste 
1.500.000 bucăți de viță altoită.

Lărgirea și întărirea bazei de pro
ducere a materialului săditor 
face cu putință intensificarea ac

țiunii de refacere și dezvoltare a patri
moniului pomi-viticol. Merită să fie 
scoasă în relief îndeosebi inițiativa va
loroasă luată de către sfatul popular 
regional de a se puhe in valoare tere-

FRANCISC WILD 
corespondent

Muncă spornică, venituri Lune
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Și harnicii membri ai gospodăriei agricole colective 
nea Craiova au trecut la recoltatul porumbului. In 
din colectiviștii din brigada condusă de Marin Șaringa, care obțin o pro- 
ducție de peste 2.500 kg porumb boabe la hectar, In aceeași gospodărie 

doua fotografie 
438 zile-muncă. 
și 2.628 lei.

se face și împărțirea avansului de 40 la sută : In a 
colectivistul Dan Petre care realizase pînă la 1 august

El a primit pentru acestea între altele 1.400 kg grîu

,ll IS

De Ia întovărășire 
la (jospodlărsa colectiva

Membrii întovărășirii agricole „Zo
rile Socialismului" din comuna Teiu, 
satul Teiu-Deal, raionul Topoloveni, 
regiunea Pitești, muncind în comun 
șl aplicînd regulile agrotehnice, au 
reușit să obțină, în ultima vreme, re
colte bogate. Astfel, anul acesta, pro
ducția medie la hectar dobîndită la 
culturile de grîu ,orz și ovăz, a între
cut cu 300—400 kg pe cea obținută de 
țăranii muncitori cu gospodărie 
viduală.

Dar, rezultatele cu mult mai 
obținute de gospodăria colectivă 
satul Teiu-Vale, i.au îndemnat pe 

indi-

bune 
din 

înto
vărășiți să-și unească forțele și să

Buletinul muncilor agricole
(Urmare din pag. 1)

îndeplinit graficul la însămînțări — 
la unele soiuri cu procente ce merg 
pînă la 227 la sută — gospodăriile de 
stat din regiunile Iași, Galați, Con
stanța, Ploești, Pitești, Autonomă Ma
ghiară. Față de aceste realizări cu atît 
mai de neînțeles este situația gospodă
riilor agricole de stat din regiunile 
Craiova, Timișoara, Oradea și Hune
doara. Față de grafic, în regiunea Cra
iova, de pildă, gospodăriile agricole 
de stat au însămînțat numai 2 la sută 
la soiul A-15, circa 15 la sută la soiul 
Cenad și 19 la sută la soiul B-301. In 
celelalte regiuni — Timișoara, Hune
doara și Oradea — însămînțările la 
grîu în gostaturi erau practic neîn
cepute la 24 septembrie a.c. La fel 
șl în regiunea Cluj.

Dacă în gospodăriile de stat, reali
zările sînt, față de grafic, de 90 la 
sută, pe total sectoare s-a însămînțat 
însă numai 64 la sută din suprafața 
prevăzută. Procentul acesta indică o 
serioasă rămînere în urmă. Este nece
sar, de aceea, o permanentă impulsio
nare pentru ca insămînțarea griului 
să se desfășoare potrivit graficelor îti- 

din Corlătești, regiu- 
fotografia 1 : o parte

=

Foto:

pună temelia unei noi gospodării colec
tive.

îndrumați de organele de partid și 
de stat din comună, întovărășiții din 
satul Teiu-Deal au pășit cu încredere 
și hotărîre pe singura cale care îi duce 
la belșug și bunastare — gospodăria 
agricolă colectivă. 73 de familii de 
țărani întovărășiți, cu o suprafață de 
209 hectare, și-au înfrățit puterile și 
au inaugurat de curînd noua gospo
darei agricolă colectivă „23 August" 
din comuna Teiu.

GEORGE BREAZU 
corespondent

In
Și

tocmite pentru fiecare soi în parte, 
aceeași măsură trebuie impulsionat 
însămînțatul orzului care se desfășoa
ră slab într.o serie de regiuni printre 
care se numără Oradea, Craiova și 
Timișoara cu realizări ce nu depășesc 
17 la sută din sarcina de plan.

ÎNSILOZAREA NUTREȚURILOR, 
continuă să se desfășoare slab. Pe 
lîngă regiuni ca Galați cu 74 la sută, 
Craiova cu 65 la sută. Constanța cu 
63 la sută, Suceava cu 62 la sută, se 
găsesc și regiuni ca Autonomă Ma
ghiară, Cluj, Bacău și Stalin a căror 
realizări nu depășeșsc 30 Ia sută din 
sarcina de plan. Este necesar ca însi- 
lozările să fie mult grăbite, îndeosebi 
în G.A.S.-uri care au realizat pînă în 
prezent numai 43 la sută din plan. n 

Oameni ai muncii, de pe ogoare 
grăbiți recoltatul porumbului, florii- 
soarelui, cartofilor și sfeclei de zahăr ! 
Eliberați imediat terenurile de pe care 
ați strîns recolta, arați-le adînc și pre
gătiți-le pentru însămînțat 1 Grăbiți 

însilozarea nutrețurilor 1 Semănați 
griul în teren bine pregătit, respectînd 
epoca optimă proprie fiecărui soi de 
grîu 1 Stă în putința noastră să punem 
baze trainice recoltei anului 19601 

vale, ci paralel cu curbele de nivel, vor 
face cu putință stăvilirea eroziunii so. 
lului ,obținerea unor producții sporite 
și de calitate. Lucrarea de terasare 
continuă și în toamna aceasta.

Asemenea lucrări de punere în va
loare a terenurilor neproductive sau 
slab productive, nepotrivite culturii 
plantelor de cîmp, au fost desfășurate 
și în alte părți ale regiunii. Numai în 
primăvara acestui an au fost plantate 
în unitățile agricole de stat și coope
ratiste aproape 300 de ha cu viță de 
vie, din care 70 la sută în terase.

Rezultate din ce în ce mai bune se 
obțin și în acțiunea de lărgire a supra
fețelor ocupate cu pomi fructiferi. A- 
tenția este îndreptată spre crearea de 
plantații în masiv. în gospodăriile de 
stat, gospodăriile colective și întovără
șirile cu caracter pomicol. In ultimii 
ani, au fost executate astfel de plan, 
tații cuprinse intre 40—150 de ha Ia 
gospodăria colectivă din Lerești, raio
nul Muscel, la Întovărășirile pomicole 
din Horezu, BăbeHi, Topolovetli și al. 
tele. La Valea-Mare Pravăț, raionul 
Muscel, a luat ființă în anul acesta o 
puternică gospodărie colectivă care po-

In raionul 
Drăgănești-Vlașca 

muncile agricole 
de toamnă trebuie grăbite

Raionul Drăgănești-Vlașca, ocupă 
un loc de frunte în regiunea Bucu
rești la cultivarea cerealelor păioase 
și prășitoare. Acest lucru o dovedesc 
suprafețele întinse de teren care sînt 
cultivate cu porumb precum și. cele 
care urmează ca în această toamnă 
să fie însămînțate cu culturi păioase. 
Porumbul, de pildă, este cultivat și 
trebuie recoltat de pe mai bine de 
23.000 de hectare, iar păioasele (grîul 
— orzul) trebuie însămînțate pe a- 
proape 23.000 de hectare. In ce stadiu 
se găseau acum cîtăva vreme aceste 
lucrări ? Porumbul e fost recoltat 
de pe o suprafață mică față de 
plan. Cele mai bune rezultate la 
această lucrare au fost obținute de 
comunele Comoara, Răzmirești, Ră- 
suceni, și Drăgănești. In comuna 
Răzmirești, de pildă, se recoltase po
rumbul de pe aproape 700 de ha din 
cele peste 1.200 cultivate, iar floarea- 
soarelui a fost strînsă de pe toată 
suprafața de 189 de hectare. La fel, 
în comuna Răsuceni, floarea-soarelui 
a fost recoltată în întregime (264 ha) 
iar porumbul pe aproape 1.100 ha.

Mult rămase în urmă sînt comu
nele Letea Nouă, care a recoltat po
rumbul numai pe 56 de ha din 808, 
Naipu numai 25 de ha din 985, pre
cum și Letea Veche, Baiu, Cucuruzu, 
Asan-Aga și altele.

Cît privește însămînțările și ară
turile pentru însămînțări precum și 
condiționarea semințelor, lucrările 
respective sînt mult rămase în urmă. 
Arăturile pentru însămînțări au fost 
executate numai pe 7.400 de ha din 
cele 18.400 planificate, și au fost în- 
sămînțate cu grîu și orz doar.,. 176 
de ha, — iar sămânța a fost selec
tată în cantitatea de 2.361 de tone, 
din cele 4.068 necesare. Foarte mutt 
rămase în urmă la arături, însămîn- 
țări și condiționarea semințelor sînt 
comunele Crovu, Călugăru, Bila, 
Toporu și altele.

In raionul Drăgănești-Vlașca, rit
mul lucrărilor agricole de toamnă 
poate și trebuie să fie intensificat; 
Pentru aceasta însă e necesar ca 
atît secția agricolă raională, cît și 
organele agricole comunale să desfă
șoare în aceste zile o mai susținută 
mutică pe teren, pentru impulsiona
rea recoltării porumbului, precum și 
a arăturilor, însămînțărilor și condi
ționării semințelor.

Un rol important în executarea 
acestor lucrări, trebuie să-l ocupe 
tehnicienii agronomi de la comune 
și mai ales tov. Constantin Soare din 
Crovu, și Aurel Singureanu din Bila, 
Care prea puțin pot fi întîlniți pe 
cîmp sau printre producătorii agri
coli pentru a-i mobiliza să execute la 
timp și bine muncile agricole pre
zente.

B. GHEORGHE

La Centrul mecanic Constanța

Despre succesele dobîndite în muncă 
cît și despre sprijinul prețios pe care-1 
acordă muncitorii centrului mecanic 
Constanța unităților agricole de stat 
din regiune, s-a dus vestea în toată 
țara. Această unitate s-a situat cu re
gularitate printre centrele mecanice 
fruntașe pe țară. (Și pentru activitatea 
sa din anul trecut muncitorii de aici 
au primit seagul de evidențiat 11 pe 
țară). In acest an, de asemenea, ei 
lupta pentru readucerea la Constanța 
a steagului de fruntaș.

Pentru a ajunge la acest rezultat, 
munca trebuie să se desfășoare în ată- 
Here cu precizie de ceasornic, planul 
să fie îndeplinit la toți indicii, produc
tivitatea șă fie sporită, iar prețul de 
cost să fie redus.

Cunoscînd bine toate acestea, colec
tivul de lucrători de la acest centru 
mecanic au pornit chiar din primele 
luni ale acestui an cu elan și eforturi 
susținute în bătălia pentru obținerea 
unor rezultate superioare în producție.

Un stimulent puternic în munca co
lectivului a constituit-o chemarea
celor 8 întreprinderi din C 
în acțiunea de economii. ______
mecanic s-a angajat să aducă statului 
economii în valoare de 300.000 lei. Dar 
la dezbaterea documentelor Plenarei 
C.G. al P.M.R. din 13--14 iulie, mun
citorii de «ici și-au dat perfect de bine 
seama că ei dispun încă de mari re
zerve spre a obține economii impor
tante. Ca urmare, angajamentul luat 

Capitală Par3 
Centrul W 
stufului schimb

seda 300 de ha de livadă. In toamna 
anului în curs vor fi plantați încă 
300.000 de pomi fructiferi în unitățile 
agricole socialist-cooperatiste.

Avîntul pe care îl ia dezvoltarea 
pomiculturii și viticulturii în 
gospodăriile colective și întovă. 

rășirile din regiune contribuie din plin 
la întărirea lor economică. Prin puterea 
muncii unite, prin aplicarea metodelor 
științifice, membrii acestor unități iz
butesc să obțină recolte bogate și cîș. 
tiguri bănești frumoase. Realizînd pro
ducții mari și de calitate, colectiviștii 
din Drăghici —raionul Muscel, de 
pildă, au izbutit sa obțină numai 
din sectorul pomicol, cîte 26 de 
lei la fiecare zi-muncă in nor
dul regiunii, unele gospodării colective 
și întovărășiri au început să îmbine din 
ce în ce mai strîns cultura rațională a 
pomilor roditori cu creșterea vitelor, să 
aplice sisteme de cultură agro-pomicole 
ceea ce ajută la sporirea simțitoare a 
veniturilor lor. Colectiviștii din Lerești 
— Muscel, au plantat in primăvara a- 
nului acesta printre pomii tineri peste 
60 de ha cu cartofi, de unde vor ob
ține cel puțin cîte 15.000 kg. la fiecare 
ha. Intărindu.se din punct de vedere 
economic, unitățile agricole socialist- 
cooperatiste din regiune atrag din ce 
în ce mai mulți țărani cu gospodărie 
individuală pe drumul agriculturii so
cialiste, pe drumul bunăstării și belșu
gului.

în regiunea Pitești se desfășoară o 
amplă acțiune de refacere și dezvolta
re a pomiculturii și viticulturii. Succe
sele dobîndite pînă acum în această di
recție dovedesc din plin interesul deo
sebit și sprijinul puternic pe care par
tidul și guvernul le acordă acestor ne
secate izvoare de bogăție.

Ing. N. FLORIAN

LA G. A. S. CILIBIA

Rezultate bune 
în sectorul zootehnic

produse sarcina anuală de plan, 
exemplu în sectorul porcin efec- 
total trece de 4.100 capete, din 
numai la îngrășat sînt aproape 
în

Plenara C.C. al P.M.R. din 13—14 
iulie a.c. trasează sarcini importante 
privind livrarea către stat a cît mai 
însemnate cantități de carne și lapte 
la un preț de cost redus. Un deose
bit ecou au avut sarcinile plenarei și 
în rîndurile crescătorilor de animale 
de la gospodăria agricolă de stat Ci
libia — regiunea Ploești, care are un 
dezvoltat sector zootehnic. Aceștia 
muncind cu vrednicie au reușit să ob
țină o serie de rezultate pilduitoare.

Deși, pînă la sfîrșitul anului sînt 
mai bine de trei luni, gospodăria de 
stat Cilibia a reușit să depășească la 
unele

De 
tivul 
care 
2.700 
fiecare, 
scroafe, 
buie să 
de tone 
lunii august au fost livrate mai bine 
de 330 tone.

— In cursul acestei luni, vom livra 
un număr mare de porci grași, apro- 
piindu-ne simțitor de cifra realizării 
sarcinii anuale de plan, mi-a spus in
ginerul agronom șef al gospodăriei.

Vizitînd îngrășătoria de porci a 
gospodăriei agricole de stat Cilibia, 
poți constata că aci se acordă o deo
sebită atenție îngrijirii și furajării a- 
nimalelor. In afară de porumb boabe 
dat 
Ia 

rită 
lor 
greutate pe cap de porc de 0,500 kg 
în loc de 0,480 kg cît este planificat. 
Totodată a fost micșorat simțitor și 
prețul de cost al cărnii. Kilogramul 
de carne planificat la 8,30 de lei a 
fost scăzut la 6,40 lei, iar prețul de 
cost la kilogramul de greutate vie de 
la 9,17 lei planificat a fost scăzut la 
8,83 de lei. Datorită acestor realizări 
gospodăria de stat Cilibia a reușit să 
obțină pînă zilele trecute numai din

greutate de 80—120 de kg 
Gospodăria are și 150 de 

In acest an, îngrășătoria tre- 
livreze către stat peste 580 
de carne. Pînă la sfîrșitul

sub formă de uruieli, porcilor puși 
îngrășat li se administrează 
concentrate industriale. Dato- 

muncii însuflețite a îngrijitori- 
se obține o creștere zilnică în

Lucrări gospodărești
Sectorul zootehnic al gospodăriei co

lective „Viața Nouă" din comuna Laza, 
raionul Vaslui, se dezvoltă pe zi ce 
trece. Pentru aceasta . colectiviștii se 
îngrijesc de adăpostirea și hrana ani
malelor în condiții tot mai bune. In 
prezent, ei zoresc terminarea unui 
grajd pentru vitele mari, a unui sai
van și a unei îngrășătorii pentru porci. 
Pentru hrana vitelor, colectiviștii au 

întreți-

inițial a fost majorat pînă la o jumă
tate de milion lei.

In acest scop au fost alcătuite 4 co
misii, ,una centrală pe întreg centrul 
mecanic și altele 3 în sectoarele prin
cipale : reparație, fabricație, întreți
nere, care au analizat în amănunt ce 
măsuri trebuie luate la fiecare loc 
de muncă pentru îndeplinirea sarcini
lor. Au fost descoperite cu acest prilej 
și puse în vaioare noi rezerve interne, 
au apărut noi angajamente indivi
duale și colective (pe echipe).

Totalitatea angajamentelor luate (ca 
și rezervele interne ce urmau a fi fo
losite) au fost oglindite într-un plan 
general de măsuri tehnico-organizato- 
rice, care a fost pus în aplicare.

Pe linia obținerii de cît mai însem
nate economii în producție, merită a fi 
evidențiate echipele care lucrează la 
repararea pompelor de injecție și mo
torașelor auxiliare, echipe conduse de 
mecanicii Milioci Gheorghe și Bru- 
neschi Alois. Acestea printr-o mai 
bună organizare a muncii și folosind 
cît mai multe piese recondiționate re- 
nară lunar cel puțin cîte o pompă de 

și un motoraș, cu piese de 
—..... J economisite. In acest fel, cele
două echipe economisesc în fiecare 
lună cel puțin cîte 2.000 lei, Succeșe 
Asemănătoare obțin și membrii ‘.echipei 
de reparat accesorii, care aduc centru
lui mecanic economii de piese și ma
teriale în valoare de peste 3.000 lei.

Pe de altă parte, în sectorul fabrica
ție, numai la fabricarea pompelor de 
apă, de pildă, se vor face economii 
în semestrul al Il-lea de 2.500 lei. In 
plus echipele de sudură și ajustaj 
conduse de Mărgineanu Ion și Radu 
Gheorghe vor economisi materiale înGheorghe vor economisi materiale 
valoare de circa 6.500 lei.

Cu un deosebit interes a 
mită inițiativa comunistului 
trescu, normator, ca fiecare 
și inginer să realizeze anual 
în valoare de 5.000 lei, prin diferite 
inovații și raționalizări. Inițiativa s-a

fost pri- 
Gh. Pe- 
tehnician 
economii

I. LEȘEANU

Recoltati la timp si 
SORTAT) BUMBACUL 
PE CALITÂTI ODATĂ CU 
RECOLTAREA. —

UsCATIBUMBACUL CIT MAI

BINE Șl PREDAT/-L LA p 
CENTRELE DE RECEPȚIONASE, 
PE MĂSURA RECOLTĂRII.^

Recoltarea la timp $i pe calitâti a 
BUMBACULUI, ASIGURĂ PRODUCȚII RIDICATE SI 
uri venit Însemnat producatorilor.-

)

îngrășarea porcilor un beneficiu da 
aproape 250.000 de lei.

★

taurin al gospodăriei ds 
este creat mai de curînd. 
vaci de pildă, a fost în« 
pe la începutul acestui

Sectorul 
stat Cilibia 
Nucleul de 
ființat abia 
an. Cu toate acestea și în acest sees 
tor, pînă la sfîrșitul lunii trecute, 
s-au obținut rezultate bune. Gospodă
ria are un număr de 97 de vaci (din 
care vaci cu lapte 55). Restul sînt 
gestante. De la aceste vaci gospodă
ria trebuie să obțină pînă la sfîrși» 
tul anului 884 hl de lapte. Pînă zilele 
trecute, s-au livrat peste 860 hl.

Cînd am stat de vorbă cu tov. St. 
Roșu, unul dintre mulgătorii de vaci 
fruntași din brigada zootehnică aces, 
ta mi-a spus :

— Zilele trecute a fost organizată 
o ședință de producție în cadrul căreia 
ni s-a comunicat că mai avem de li
vrat încă vreo 20 de hl de lapte, 
pentru a îndeplini sarcina anuală de 
plan. Față de cît am dat pînă acum 
această cantitate ni se pare mică. Noi 
toți cei 8 mulgători sîntem siguri că 
mai înainte de sfîrșitul acestei luni 
vom îndeplini planul. Apoi vom în« 
cepe să livrăm peste plan.

Angajamentul mulgătorilor de la 
Cilibia este ca pînă la sfîrșitul anului 
să livreze peste plan încă 500 de hl 
de lapte. Ei au toate condițiile să-și 
îndeplinească angajamentul.

Rezultate bune au obținut pînă 
acum gospodăria din Cilibia și în 
sectorul ovin. La lapte de oaie de 
pildă, s-au obținut 307 hl în loc de 
280 hl cît s-a planificat.

Grija conducerii gospodăriei de stat 
Cilibia față de sectorul zootehnic se 
poate vedea între altele și din faptul 
că pînă la 1 septembrie au fost însi- 
lozate peste 2.230 de tone de fu
raje. Pentru fiecare vită mare s-au 
însilozat cite 10 tone furaje, pentru 
tineretul bovin cîte 6 tone, iar pentru 
fiecare oaie cîte 0,5 tone.

GH. BACIU

alte con- 
cum ar 

o capaci- 
patul de

însilozat porumbul de pe o supra
față de 11 ha. Tot în vara și toamna 
acestui an, au fost ridicate 
strucții necesare gospodăriei 
fi o magazie de cereale cu 
tate de 50 vagoane și un 
porumb.

TH. LEUȘTEAN 
corespondent

bucurat de sprijinul tuturor lucrătorilor 
din C.M. Constanța, numărul inova
țiilor crescînd Simțitor, lată de altfel 
și una din cele mai interesante inova
ții aplicate aici în munca de zi cu zi. 
Prin introducerea cochiliilor la turna
rea pistoanelor (inovație a tov. Cristea 
Ilie) sectorul fabricație va obține nu
mai în cursul semestrului 11 economii 
în valoare de 27,000 lei, din care 
16.000 lei la materiale și 11.000 lei la 
manoperă. .

De la inginerul șef al centrului me
canic, tov. Mircea Moldoveanu am 
mai aflat că la C. M. Constanța se 
fac economii și pe alte căi. Bună
oară, se economisesc însemnate canti
tăți de ulei și combustibil la rodajul 
motoarelor și tractoarelor scoase din 
reparație, iar recondiționările multor 
repere aduc economii importante. Prin 
reducerea cheltuielilor de regie, se do- 
bîndesc alte economii. Totalul econo
miilor realizate în această unitate se 
ridică pînă în prezent la suma de 
409.000 lei.

Toate acestea au contribuit ca cen- ) 
trnl mecanic Constanța să înregistreze ; 
succese de seamă în realizarea planu
lui. Astfel, producția globală a și fost 
realizată în proporție de 107,2 la sută, 
cea marfă — .105,3 la sută. Planul de 
fabricație al pieselor de schimb pentru 
tractoare a fost îndeplinit în propor
ție de 124,7 la sută, iar la mașini agri
cole — 103,7 la suta. Planul de repa
rație la tractoare și auto a fost și el 
depășit cu 5,6 la sută, iar cel al re- 
condiționărilor cu 56,8 la sută.

Față de sarcina de reducere a pre
țului de cost la producția comparabilă 
de 7,2 la sută s-a realizat o reducere 
de 8,3 la sută. Gifrele și procentele de 
mai sus dovedesc pe deplin că la C.M. 
Constanța s-au obținut succese ds 
seamă și că angajamentele vor putea 
fi traduse în fapte.

Int%25c4%2583rindu.se


A 10-a ANIVERSARE A R. P. CHINEZE

Marea sărbătoare 
a poporului chinez

POPOARELE LUMII SPRIJINĂ 
PROGRAMUL SOVIETIC 

DE DEZARMARE mm
La 1 octombrie marele popor chi

nez va sărbători cea de-a 10-a ani
versare a proclamării Republicii 
Populare Chineze, cel mai mare eve
niment din viața patriei sale. In ziua 
ide 1 octombrie 1949 pe harta lumii a 
apărut o mare putere — China demo- 
crat-populară, încununare a luptei 
eroice a marelui popor chinez.

Lichidînd complet dominația sînge- 
roasă a imperialismului, pornind cu 
avînt la construirea socialismului, paș
nicii constructori ai Chinei socialiste 
au obținut an de an, în fiecare dome
niu, realizări remarcabile.

După o refacere economică de trei 
ani, poporul chinez a îndeplinit cu 
succes primul său plan cincinal (1953 
— 1957). Anul 1958 a însemnat reali
zarea marelui salt în industrie și a- 
gricultură, o victorie grandioasă a 
uriașului avînt popular, o nouă dovadă 
a superiorității incontestabile a siste
mului socialist.

In agricultură, industrie, cultură, 
învățămînt, în toate domeniile con
strucției socialiste, poporul chinez eli
berat a pornit cu curaj să străbată 
anii de înapoiere la care l-au obilgat 
feudalii, ocupanții japonezi, imperia
liștii. Sub conducerea Partidului Co
munist Chinez, R.P. Chineză a pornit 
cu pași uriași pe drumul luminos al 
socialismului. Eliberarea țării a adus 
cu sine descătușarea forțelor și talen
tului creator al poporului. In anul 
1952 R.P. Chineză se afla pe locul al 
18-lea în ierarhia țărilor producă-* 
toare de oțel din lume. In 1957 ea a 
ajuns să ocupe locul al 9-lea, iar în 
anul 1959 va urca și mai sus.

Partidul Comunist Chinez a arătat 
că China va putea ajunge din urmă 
și depăși Anglia la volumul principa
lelor produse industriale în 15 ani 
sau mai puțin. Și acest lucru va fi 
realizat. Avem numeroase dovezi des
pre uriașele posibilități ale acestui 
harnic și entuziast popor. Cu numai 
doi ani în urmă China nu producea 
decît un singur tip de automobile. A-
-.. ...... . — ★ 
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In provincia Kiansu a fost construit un canal de irigație avînd o lungime de 170 km. El se întinde de la lacul 
Hungste și pînă la Marea Galbenă și face iparte dintr-o vastă rețea de irigație care va putea iriga o suprafață 

de 1.700.000 hectare. In fotografie: un stăvilar al marelui canal de irigație.

cum industria sa produce peste 200 
de tipuri. In anul 1957 în țară nu se 
produceau tractoare. Anul trecut uzi
nele din R. P. Chineză au fabricat 
20.000 de tractoare de cele mai va
riate tipuri. In anul 1958 la fiecare 12 
ore a intrat în funcțiune cîte o mare 
întreprindere și multe altele mici și 
mijlocii. Acesta este ritmul construcției 
economice a Chinei noi. Poporul și-a 
însușit cu entuziasm linia partidului 
în construirea socialismului: ,,încpr- 
dîndu-ne toate forțele, năzuind mereu 
înainte, să construim socialismul după 
principiul mult, repede, bine, econo
mic",

In vechea Chină 500.000.000 de ță
rani lipsiți de păinînt, unelte și vite 
de muncă erau exploatați sîngeros de 
moșieri și capitaliști. Ei plăteau mo
șierilor arende care însumau 50-80 la 
sută din recolta obținută și trebuiau 
totodată să achite obligatoriu guver
nului reacționar gomindanist alte a- 
proape 100 de diferite impozite și 
dări.

Aceste timpuri grele au dispărut 
pentru totdeauna. Țăranul chinez este 
astăzi un luptător activ pentru socia
lism.. înființarea comunelor populare 
în toate regiunile rurale ale țării, en
tuziasmul cu care au intrat în această 
formă nouă de organizare sutele de 
milioane de cooperatori constituie o 
măreață victorie a orînduirii demo- 
crat-populare.

Pe frontul producției agricole ță
ranii chinezi au obținut, luptînd cu 
dîrzenie împotriva naturii, succese 
impresionante. In anul 1958 producția 
de cereale și bumbac a crescut de 2 
ori față de anul 1957. S-a mai înre
gistrat, de asemenea, o creștere con
siderabilă la culturile de plante olea
ginoase, cînepă, in, iută, ceai etc. In 
anul 1958, R. P. Chineză a depășit 
S.U.A. în ce privește producția de 
bumbac.

O mare amploare au luat-o în în
treaga țară acțiunile patriotice de în
diguiri, irigații și alte lucrări desti
nate dezvoltării agriculturii țării.

ÎN PROVINCIA KIANSU

Numeroase realizări au fost obținu
te de R.P. Chineză și pe tărîmul știin
ței, artei. învățămîntului.

Poporul romîu urmărește cu caldă 
simpatie și dragoste frățească succe
sele poporului chinez, creșterea presti
giului său pe plan internațional. Țara 
noastră, ca și multe alte țări de pe 
glob, s-a pronunțat în mai multe rîn
duri pentru primirea R. P. Chineze în 
Organizația Națiunilor Unite. Contrar 
voinței popoarelor, mașina de vot a- 
mericană a împiedicat adoptarea unei 
hotărîri corespunzătoare. Dar aceste 
mașinații se dovedesc cu fiece an 
mai slabe. Tot mai multe țări văd în 
China Populară o mare putere, apă
rătoare hotărîtă a păcii.

La marea sărbătoare a poporului 
frate chinez, poporul romîn îi urează 
acestuia noi succese pe drumul con
struirii socialismului, pentru continua 
înflorire a marii sale patrii.

------o«o------

Recoltă bogată
Conform prevederilor, anul acesta 

R. P. Chineză va produce 275.000.000 
tone de cereale și 2,31 milioane tone 
de bumbac, cu 10 la sută mai mult 
decît în 1958. China a îndeplinit sar
cinile celui de al doilea plan cincinal 
în ce privește producția de cereale 
încă din anul trecut, adică cu patru 
ani înainte de termen.

Sub conducerea Partidului Comunist 
Chinez, populația a luptat împotriva 
calamităților naturale neobișnuite din 
anul acesta. Astfel, peste 13,3 milioa
ne ha din cele 21,3 milioane ha care 
au avut de suferit de pe urma sece
tei au fost udate cel puțin odată. In 
ultimele zile, în China centrală au 
căzut ploi torențiale. Cu toate greu
tățile pricinuite de secetă, recolta de 
cereale, sfeclă și orez timpuriu din a- 
nul 1959, a fost de 69,5 milioane tone, 
cu 1,25 milioane tone mai mare decît 
în 1958.

■k------  ■

In întreaga lume, oamenii iubitori 
de pace, aparținând diferitelor catego
rii sociale, discută cu aprindere pro
punerile făcute de N. S- Hrușciov la 
O.N.U. privitor la dezarmarea gene
rală și totală.

Guvernul Republicii Cehoslovace a 
publicat de curînd o declarație, în 
care spune că poporul cehoslovac a 
primit cu satisfacție propunerile 
U-R.S.S, și că este vital interesat în 
curmarea războiului rece și în asigu
rarea unei păci trainice în Europa.

Guvernul cehoslovac declară, de a- 
semenea, că el va face tot ce-i va sta 
în puteri pentru a contribui la reali
zarea obiectivelor urmărite de noua 
inițiativă de pace a Uniunii Sovietice.

Guvernul R.P. Bulgaria a dat și el 
publicității o declarație în care ara
tă că va sprijini din toate puterile 
programul istoric de dezarmare gene
rală și totală prezentat de guvernul 
sovietic.

,,Guvernul R-P. Bulgaria — se spu
ne în încheierea declarației — dorește 
să creadă că propunerea guvernului 
U.R.S.S. cu privire la dezarmarea ge
nerală și totală va fi sprijinită de 
toate guvernele balcanice, de guver
nele tuturor țărilor mari și mici".

Numeroase personalități de seamă, 
ziare din toate țările lumii, comen
tează favorabil propunerile lui N- S. 
Hrușciov și-și arată speranța că vor 
fi luate măsuri în vederea înlăturării 
definitive a primejdiei unui nou 
război.

„Această propunere reflectă ideile 
umanismului" a spus Suvirjo, pre
ședintele Partidului Național din In
donezia.

Luînd cuvîntul în fața a 20.000 de 
persoane la Douai, Charles de Gaulle, 
președintele Franței, s-a pronunțat în 
favoarea schimbului de vizite și tra
tativelor dintre N. S. Hrușciov și D- 
Eisenhower. „Sînt de părere, a spus 
De Gaulle, că vom evita un al trei
lea război mondial. Mi se pare chiarDin țările de democrație populară

R. R. Bialțjarâa
Recent uzina de reparat tractoare 

din Plovdiv a realizat pentru prima 
dată în Bulgaria o mașină de țevi 
pentru instalațiile de ploaie artificială. 
Aceasta produce 15 metri de țevi pe 
minut. Prin folosirea ei se vor econo
misi anual 9.600.000 leva.

Pentru a ajuta pe lucrătorii agri
coli să folosească arătura adîncă, mij
loc important de luptă pentru obți
nerea recoltelor bogate, muncitorii uzi
nei constructoare de mașini agricole

R. P. Albania
Recent, cu ajutorul specialiștilor chi

nezi, ihtiologii albanezi din Durres au 
început creșterea artificială a pești
lor.

Două bazine pregătite în acest scop 
au fost populate cu 25.000 de puieți 
aduși din R.P. Chineză.

La controlul făcut după o săptămî- 
nă, s-a constatat că în apele și tem

că sînt în măsură să descopăr sem
ne de înțelegere. Au loc vizite, schim
buri de contacte și călătorii — nu 
sîntem împotriva lor și poate că în- 
tr-o zi ne vom alătura și noi la a- 
ceste acțiuni"-

„Dacă noi, oameni ai secolului al 
XX-lea, dorim cu adevărat să fim pri
mii în istorie care să înlăturăm răz
boiul pe pămînt, putem face acest lu
cru. Puterea energiei omului va birui 
fără îndoială. Ea va arunca războiul 
la lada de gunoi a istoriei", scrie zia
rul american „Gazett and Daily" iar 
ziarul „Az-Zaman“ din Bagdad denu
mește propunerile sovietice......un plan
practic general" și adaugă că „Este 
un proiect constructiv care corespun
de intereselor tuturor popoarelor iu
bitoare de pace".

Mii de telegrame și scrisori trimise 
de cetățeni ai diferitelor țări sînt pri
mite zilnic de ambasadele U.R.S.S. 
în țările respective- „Aș vrea să vă 
rog să-i transmiteți lui Hrușciov mul
țumirile mele precum și mulțumirile 
multor oameni pe care-i cunosc, pen
tru eforturile sale în asigurarea păcii 
în lumea întreagă", scria într-o scri
soare trimisă ambasadei U.R.S.S. din 
Londra, muncitorul Larvy din Traw- 
briidge-

„Pentru omenire este extrem de im
portant ca Rusia și America să în
cheie pace... Căutați să obțineți cel 
puțin un început de dezarmare. Toa
te popoarele vă sprijină în această 
direcție" spune și englezul Dayson 
din Doncaster într-o scrisoare adre
sată ambasadei sovietice-

Acestea sînt numai cîteva dțn mili
oanele de adeziuni ale oamenilor iu
bitori de pace la istoricul program de 
dezarmare generală și totală propus 
de N. S, Hrușciov. Popoarele lumii 
iși exprimă sperșnța că guvernele tu
turor țărilor vo-r studia cu seriozita
te propunerile sovietice și vor face to
iul pentru asigurarea păcii,

„G. Dimitrov" din Ruse au început 
producția unor noi tipuri de pluguri 
și adîncitoare de brazde.

★

La propunerea unui grup de cons
tructori și specialiști de la Institutul 
pentru mecanizarea și electrificarea a- 
griculturii din Sofia, în prezent se 
pregătește prototipul primului tractor 
pentru mecanizarea cultivării viilor cu 
rînduri dese. Acesta va fi terminat încă 
în cursul anului curent, iar anul vii
tor va începe producția lui în serie.

peratura Albaniei acești peștișori asi
milează bine hrana și se dezvoltă nor
mal. Diferite specii de pești importați 
din R.P. Chineză se dezvoltă mai re
pede decît varietățile din țară.

Peste o lună acești peștișori vor fi 
mutați în patru bazine mari punîndu- 
se astfel bazele primei gospodării pis
cicole pentru creșterea artificială a 
peștilor.

„Tractorul" a jucat 
cu „Recolta"-Domnești

Constatari după un scurt popas la Drâgănești
In duminica aceea era anunțat la 

Drâgănești meciul de fotbal dintre e- 
chipa locală „Tractorul" și „Recolta"- 
Domnești, formații care au promovat 
recent în campionatul regiunii Bucu
rești. Domnea o animație deosebită. 
Sătenii de aci veniseră în număr 
mare ca să asiste și să-și încurajeze 
echipa lor în meciul de debut. Și pu
tem spune că încurajările localnicilor 
au contribuit într-o bună măsură la 
victoria jucătorilor de la „Tractorul". 
Aceștia au jucat cu muită însuflețire 
și au cîștigat cu 4—0. Dar ceea ce 
merită a fi subliniat este că jocul s-a 
desfășurat intr-o notă de perfectă 
sportivitate, fără durități, lucru care 
a fost menționat și în foaia de arbi
traj.

După meci, tov. H. Cazacu, preșe
dintele asociației sportive „Tractorul", 
ne-a vorbit cu multă pasiune despre 
activitatea sportivă de aci. „Sînt foar
te bucuros că echipa noastră a debu
tat victorioasă în această competiție, 
unde participă 29 echipe din toate ra
ioanele regiunii București. Trebuie să 
știți că mare parte din jucătorii de 
fotbal pe care i-ați văzut azi sînt 
fruntași în producție la centrul meca
nic de care aparține asociația sporti
vă „Tractorul". Astfel îi pot numi pe 
strungarul Octavian Calotă, pe strun
garul Rădulescu, pe fierarul N. Raicu, 
pe strungarul Aurelian Găgiu și alții.

Dar trebuie să vă spun că membrii 
asociației noastre sportive, mai prac
tică cu multă plăcere și voleiul, te
nisul de masă, șahul și trînta. Și 
avem rezultate destul de bune. Așa 
de exemplu, tînărul electrician Mircea 
Rebegea, a cucerit titlul de campion 
al raionului Drâgănești la întrecerile 
de trîntă din cadrul celei de-a 4-a e-

ll 2-a edl|ie a competiției sătești dotată co .Cupa Moldovei"
Concursurile sportive ale celei de a 

2-a ‘'ediții a j competiției sportive să
tești- dotată cu „Cupa Moldovei" se 
află ■ în plină desfășurare. După cum 
am anunțat, la această competiție par
ticipă tineri și tinere din comunele și 
satele regiunilor Suceava, Iași, Bacău, 
Galați și Constanța. In program, sînt 
prevăzute disciplinele: atletism, volei, 
gimnastică, fotbal, oină și trîntă. La 
atletism, băieții . participă la probele 
de 100 m, 800 m, 1.000 m, săritura în 
lungime și aruncarea greutății, iar fe
tele. se vor întrece la probele de 100 
m, 400 m, săritura în lungime și arun
carea greutății. La gimnastică 6Înt 
prevăzute exerciții G.M.A. gradul I, în 
grup mixt de 9 concurenți (5 băieți 
și 4 fete).

diții a Spartachiadei de vară, iar la 
etapa regională s-a clasat pe locul 2. 
De asemenea, echipele de volei, băieți 
și fete, s-au clasat pe primele locuri 
la etapa raională a acestei competiții.

In general, lucrătorii de la centrul 
mecanic, unde lucrez și eu, îndrăgesc 
foarte mult sportul. De altfel, toți sa- 
lariații sînt membri U.C.F.S. In cu
rînd, vom amenaja un nou teren de 
sport lîngă parcul din Drâgănești, 
unde competițiile sportive se vor pu
tea desfășura în condiții mai bune".

Am ascultat cu multă plăcere de
clarațiile activistului sportiv H. Ca
zacu, care ne-a invitat apoi să vizităm 
modestul sediu al U.C.F.S., raionul 
Drâgănești. situat la cîteva sute de 
metri de terenul de sport. Și aci am 
avut satisfacția de a vedea o serie 
de lucruri îmbucurătoare. La intrare, 
privirea ne-a fost atrasă de o vitrină 
frumos aranjată, unde erau expuse fo
tografii ale sportivilor fruntași, diplo
me. ca și rezultate ale echipelor din 
raion. Pe pereții din sediu am zărit 
diferite grafice în care se oglindea 
activitatea celor 26 de asociații spor
tive ce activează în acest raion și 
care numără în prezent peste 6.000 
de membri înscriși în U.C.F.S.

La plecare, tov. Vasilescu, tehnician 
la U.C.F.S. ne-a spus: „In raionul 
nostru se desfășoară astăzi o activi
tate frumoasă. Insă, mai avem multe 
de făcut. In primul rînd, trebuie să 
organizăm și să consolidăm asocia
țiile sportive din fiecare comună și 
sat, pentru ca acestea să poată des
fășura o activitate mai intensă. Spe
răm însă că în lunile ce urmează să 
obținem rezultate mai bune și în a- 
ceastă direcție".

M. LERESCU

Competiția se desfășoară în 6 etape: 
etapa pe asociație" și comună; etapă 
pe centre de comune; etape pe raion,- 
etape pe centre de raioane, etapa Pe 
regiune și etapa finală, faza inter- 
regiuni.

„Cupa Moldovei" va fi atribuită re
giunii care va avea cel mai mare nu
măr de participanți și căre va obține 
cele mai bune rezultate. Reamintim că 
anul trecut, trofeul a fost cucerit de 
regiunea Iași, care a obținut cel mai 
bun punctaj. Rămîne de văzut cine va 
cîștiga „Cupa Moldovei" ediția 1959- 
Finala se va desfășura în zilele de 10 
și 11 octombrie, la Câmpulung Moldo
venesc, regiunea Suceava. Gazdele ău 
început pregătirile necesare pentru ca 
întrecerile finale să se poată desfășura 
în cele mai bune condiții.

Pentru 10 milioane ovine
cu lină fină și semifină

(Urmare din pag. 1)

de vedere economic cît și al condiții
lor de mediu.

Lipsuri serioase s-au manifestat și în 
asigurarea bazei furajere, mai ales la 
îmbunătățirea pășunilor și tinetelor 
slab productive prin desțelenirea și 
cultivarea lor cu plante valoroase de 
nutreț, după sistemul conveierului ver
de. In unele regiuni datorită înțele
gerii greșite din partea organelor de 
resort, suprafețele desțelenite au că
pătat destinații cu totul străine de 
baza furajeră.

Lipsurile care au existat în crește
rea oilor cu lină fină și semifină au 
făcut oa în majoritatea regiunilor să 
nu se realizeze un raport satisfăcător 
între ovinele cu lină fină și semifină 
și cele cu lină groasă, iar încărcătura 
la 100 ha. teren agricol să fie încă 
scăzută. Astfel, în regiunea Craiova, 
deși există posibilitatea ca peste 75 
la sută din efectivul total de ovine 
să fie cu lină fină și semifină acesta 
nu reprezintă în prezent decît cca. 7 
la sută.

De asemenea regiunile Pitești, Cluj, 
Autonomă Maghiară, Timișoara și 
Stalin se găsesc într-o situație neco- 
respunzătoare în ceea ce privește 
structura efectivului ovin.

Cu totul altfel stau lucrurile în re
giunea Constanța, unde aproape întreg 
efectivul este format din oi cu lină 
fină și semifină, sau în regiunea Ga
lați în care peste 73 la sută din oi 
sînt cu lină fină și semifină.

In activitatea de viitor, regiunile ră
mase în urmă cu creșterea oilor cu 
lină fină și semifină trebuie să urme
ze exemplul regiunilor Constanta și 
Galați și prin mobilizarea tuturor fac
torilor de răspundere să determine o 
schimbare radioală a situației actuale.

Lipsurile manifestate pînă în pre- 

zent, trebuie înlăturate cît mai grabnic 
avînd în vedere faptul că acestea îm
povărează țara noastră cu grele chel
tuieli pentru procurarea unor canti
tăți însemnate de lină din import, în 
timp ce noi avem mari posibilități ca 
întregul necesar de lină destinat in
dustriei textile să fie asigurat pe de
plin din producția internă.

Pe baza unei analize temeinice a 
condițiilor și posibilităților pe care le 
are țara noastră în privința creșterii 
oilor, Plenara C.C. al P.M.R. din 26— 
28 noiembrie 1958, a stabilit că pentru 
înlăturarea lipsurilor existente și în 
vederea acoperirii în cea mai mare 
parte a necesarului de lină din pro
ducția internă, este necesar ca în ur
mătorii ani să fie luate în continuare 
măsuri pentru sporirea numărului de 
ui și îmbunătățirea raselor de ovine, 
astfel încît numărul oilor cu lină fină 
și semifină să ajungă la peste 50 la 
sută din total.

Dezvoltarea creșterii oilor și rezul
tatele obținute în unele gospodării a- 
gricole de stat și colective arată că 
sarcinile trasate de plenară sînt pe 
deplin realizabile. Practica unităților 
noastre agricole socialist-cooperatiste 
dovedește că există importante rezer
ve atît în ce privește creșterea încăr
căturii la 100 ha. teren agricol cît și 
în privința ridicării productivității oi
lor. In gospodăriile agricole colective 
sectorul creșterii oilor — datorită ren
tabilității lui — reprezintă astăzi pon
derea cea mai mare și aduce colecti
viștilor venituri însemnate. Produc
țiile medii obținute atît în gospodăriile 
agricole de stat cît și în gospodăriile 
colective au depășit cu mult produc
ția medie pe țară, iar gospodăriile 
fruntașe realizează producții de 3-4 
ori mai mari decît media pe țară. 
Astfel, pe întreaga turmă de oi de 
la Stațiunea experimentală zootehnică 

Palas, regiunea Constanța, (2.074 
capete) s-a realizat de fiecare oaie o 
producție medie de 7,48 kg. lînă brută, 
iar la berbecii pepinieri (41 capete) 
producția medie înregistrată a atins 
14,5 kg. lină, cu maxima de 24,6 kg. 
La gospodăria de stat Cărei, regiu
nea Baia Mare, s-a obținut o produc
ție medie de 6,63 kg. lînă de la 1.570 
capete, iar gospodăria de stat Valea 
lui Mihai, regiunea Oradea, a realizat 
7,13 kg. lînă pe cap de oaie. Gospodă
riile agricole de stat Chereușa — re
giunea Baia Mare. Peștera, regiunea 
Constanța, ferma de elită „Ion Sion", 
regiunea Galați, au realizat de ase
menea producții ridicate de lînă. La 
rindul lor gospodăriile agricole co
lective Pantelimonul de Sus și Straja 
din' regiunea Constanța, Cimești, re
giunea Baia Mare și altele au obținut 
producții sporite de lînă.

Aceste rezultate confirmă întrutotul 
cele arătate de tovarășul Gheorghe 
Gheorghiu-Dej la consfătuirea de la 
Constanța și anume „că în condițiile 
agriculturii socialiste calitatea turme
lor de oi se îmbunătățește mult mai 
repede decît în condițiile agriculturii 
individuale" și în același timp dau 
tuturor crescătorilor și lucrătorilor din 
sectorul creșterii oilor perspectiva cla
ră a viitorului, chezășia succeselor în 
producerea unor cantități mult sporite 
de lînă.

Pentru acoperirea integrală a nevoi
lor industriei textile din producția in
ternă este necesar ca efectivul de 
ovine cu lînă fină și semifină să a- 
jungă pînă la finele anului 1961 la 
peste 6.000.000 capete, iar în 1965 la 
circa 10.000.000 capete, ceea ee repre
zintă peste 75 la sută din efectivul 
total.

In același timp producția de lină 
pe țară trebuie să înregistreze o 
creștere simțitoare și să ajungă în ur

mătorii 5-6 ani la o producție medie 
de 2,85 kg. lînă pe cap de oaie.

Efectivele de ovine cu lînă fină și 
semifină trebuie să înregistreze în ur
mătorii 5—6 ani o creștere de 3—4 ori 
mai mare decît în cei 8 ani anteriori. 
Acest lucru nu este posibil fără efor
turi deosebite și măsuri hotărîte, care 
în principal să fie dirijate către reți
nerea și creșterea tuturor mieilor cu 
lînă fină și semifină apți pentru re
producție, inclusiv a metișilor cores
punzători, iar în al doilea rînd, prin- 
tr-o întreținere și îngrijire superioară 
a animalelor.

Principalele căi pe baza cărora pu
tem rezolva problema măririi efective
lor de oi cu lînă fină și semifină și 
îmbunătățirea calitativă a acestora — 
asupra cărora trebuie să insistăm cu 
mai multă energie — sînt acelea care 
urmăresc atît înmulțirea și perfecțio
narea raselor cu lînă fină și semifină 
existente, cît și transformarea în 
masă a raselor primitive conform pre
vederilor raionării raselor de ovine.

Avînd în vedere urgența sporirii e- 
fectivelor de ovine cu iînă fină și semi
fină un accent deosebit trebuie pus în 
prezent pe creșterea și înmulțirea e- 
fectivelor existente, aceasta reprezen- 
tind în condițiile actuale mijlocul cel 
mai rapid pentru creșterea efectivului 
de oi cu lînă fină și semifină.

Pe iaza posibilităților de înmulțire 
a efectivului actual rezultă că partici
parea anuală la sporirea efectivului de 
ovine cu lînă fină și semifină poate 
fi de cca. 800.000 capete mieluțe (în 
afara acoperirii nevoilor de reîmpros
pătarea turmelor). Aceasta înseamnă 
că reținînd pentru sporul anual de e- 
fectiv cca. 7—800.000 mieluțe cu lînă 
fină și semifină, în următorii 3—4 ani 
se poate realiza un spor de peste 
3.000.000 ovine cu lînă fină și semifi
nă, adică aproape dublu față de efec
tivul actual.

Avînd în vedere această posibilitate 
de care dispunem în mod practic, 
este necesar ca toate organele intere
sate și în special sfaturile populare să 
desfășoare o largă activitate pentru 
reținerea la reproducție a tuturor mie- 

luțelor cu lînă fină și semifină, iar 
organele C.F.Z.V. — sprijinite de sfa
turile populare — să organizeze și să 
extindă acțiunea de achiziționare și 
contractare a unui efectiv cît mai 
mare de mieluțe și oi pentru sectorul 
socialist. Ministerul Agriculturii și Sil
viculturii, împreună cu sfaturile popu
lare, vor trebui să ia măsuri ca în re
giunile cu efective mari de ovine cu 
lînă fină și semifină (Constanta. Ga
lați, Baia Mare, Oradea, Ploești) tot 
materialul corespunzător reproducției 
ce este în plus să fie transferat în to
talitate în regiunile rămase în urmă, 
evitîndu-se practica dăunătoare de a 
duce aceste efective la sacrificare.

O atenție și un sprijin deosebit vor 
trebui acordate în prezent regiunii 
Craiova, care datorită ritmului spo
rit al cooperativizării agriculturii, are 
posibilități întrutotul corespunzătoare 
pentru creșterea oilor cu lînă fină și 
semifină.

Alături de acțiunea de înmulțire a 
raselor cu lînă fină și semifină, o im
portanță tot atît de mare trebuie a- 
cordată încrucișării pe zone întinse a 
ovinelor cu lînă groasă, cu berbeci din 
rasele amelioratoare, în scopul trans
formării lor în ovine cu lînă fină și 
semifină.

In această acțiune, deși unele re
giuni au obținut rezultate îmbucură
toare, totuși acestea n-au putut ieși 
prea mult în evidență deoarece de 
multe ori produșii obținuți în proce
sul de transformare au fost sacrificați, 
în loc ca aceștia să înlocuiască treptat 
oile cu lînă groasă. La aceasta se mai 
poate adăuga faptul că nu rareori 
în unele comune sînt folosiți lâ montă 
berbeci particulari neautorizați, con
trar acțiunilor de îmbunătățire care 
sînt duse conform raionării. Acest fapt 
oglindește o slabă preocupare a unor 
sfaturi populare, care lasă ca lucru
rile să meargă de la sine. Pentru în
lăturarea acestor deficiențe trebuie să 
fie urmat peste tot exemplul dat în 
această toamnă de regiunea Constan
ța, unde comitetul executiv a] sfatu
lui popular regional a organizat o lar
gă campanie de castrare a tuturor ber
becilor necorespunzători.

In activitatea noastră trebuie să ne 
călăuzim de ideea că reproducția ovi
nelor trebuie să fie asigurată numai 
cu berbeci cu indici productivi ridi
cați, iar acolo unde aceștia nu sînt 
în număr satisfăcător să căutăm 
să-i utilizăm pe cei existenți, în spe
cial prin folosirea largă a însămin- 
țărilor artificiale.

Pentru reușita acestor acțiuni ce se 
desfășoară în întreaga țară pe efecti
vele de milioane de capete, este nece
sar a lua în continuare o serie de mă
suri tehnico-organizatorice. Principalul 
accent trebuie pus în special pe organi
zarea reproducției ovinelor, căutînd să 
asigurăm aceasta prin berbeci de rasă, 
cu indici superiori de producție, iar 
însămînțărilor artificiale să le creăm 
posibilități îmbunătățite pentru folosi
re și extindere, astfel incit în urmă
torii ani ele să devină principala me
todă de reproducție. De la efectivul 
de oi ce va fi însămințat artificial în 
1959 (cca. 2 milioane capete) trebuie 
să ajungem ca în 1965 să fie însă- 
mînțate peste 6 milioane de oi. 
Acest lucru va fi posibil printr-o mai 
bună organizare a stațiunilor de în- 
sămînțări artificiale, prin introduce
rea pe scară largă a metodei de în- 
sămînțare cu spermă diluată și con
servată, pentru ca în felul acesta nu
mărul de oi însămînțate cu sperma 
unui berbec să fie în continuă creș
tere.

Un rol de seamă în ridicarea pro
ductivității ovinelor îl are selecția. 
In vederea organizării în mai bune 
condiții a selecției se vor înființa cca. 
40 de raioane pepiniere pentru crește
rea și selecția ovinelor, în cadrul că
rora munca de selecție va fi organiza
tă complet prin înmulțirea fermelor de 
selecție și a fermelor de prăsilă în 
gospodăriile agricole de stat și colec
tive și prin introducerea registrelor 
genealogice. Pină în anul 1965 numă
rul de ovine supus controlului produc
ției și selecției trebuie să ajungă la 
peste un milion de capete.

Activitatea principală în munca de 
selecție va fi dirijată către formarea 
și obținerea unor tipuri de ovine cu 
înaltă productivitate în special în di
recția producerii lînii de pieptene. 

Totodată nu va fi neglijată nici pro" 
ducția de lapte și cea de carne.

Un aport prețios în această muncă 
trebuie să-l aducă oamenii de știință 
și specialiștii din diferite institute de 
cercetări și de pe teren.

In creșterea oilor un factor impor
tant il constituie baza furajeră. Prac
tica creșterii oilor a arătat că toate 
strădaniile care se depun în amelio
rarea efectivului, rămîn fără rezultat 
dacă lipsește concordanța dintre ca
litatea turmelor și cantitatea și cali
tatea bazei furajere. Țara noastră dis
pune de suficiente posibilități pentru 
a asigura o hrănire corespunzătoare 
atît unor efective sporite de animale, 
cît și cerințelor crescinde ale oilor 
cu lînă fină și semifină. Acest lucru 
este confirmat de realizările multor 
gospodării agricole de stat și colecti
ve, care prin cultivarea plantelor de 
nutreț după sistemul conveierului ver
de în regiunile de șes. sau prin su- 
praîmsămințări și îngrășare în regiuni
le de deal și de munte, au obținut 
producții medii de nutreț verde de 6-7 
ori mai mari. Problema ridicării pro
ductivității pășunilor și fînețelor tre
buie să stea in centrul preocupărilor 
atit a organelor agricole din Ministe
rul Agriculturii și Silviculturii, dar 
mai ales a sfaturilor populare care 
pot mobiliza cu succes crescătorii în 
această acțiune.

In vederea îmbunătățirii ovinelor cu 
lînă fină și semifină în perioada ce 
urmează se vor aplica noi măsuri care 
să stimuleze dezvoltarea creșterii aces
tora precum și organizarea preluării 
și plății linii pe bază de randament 
la spălare și la gospodăriile colective.

Pentru îndeplinirea cu succes a sar
cinilor trasate de Plenara C.C. al 
P.M.R. din 26—28 noiembrie 1958, 
este necesar ca toți lucrătorii din a- 
gricultură și îndeosebi cei ce muncesc 
în domeniul creșterii animalelor, să 
depună eforturi sporite pentru folosi
rea cit mai completă a tuturor posibi
lităților interne și în același timp pen
tru antrenarea cit mai largă a cres
cătorilor de oi din sectorul socialist 
și individual, în scopul măririi și 
îmbunătățirii efectivului de ovine, în 
vederea obținerii unor cantități cît 
mai sporite de lînă fină și semifină.
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